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SLOVENJ GRADEC

TRGOVSKO PODJETJE ŽILA SLOVENJ GRADEC
Šolska ulica 2, Tel.: (0602) 4M27, fax: 43-756

Bočita izbiRA bUcjA po uqodNib cenaIh v živilskih pRodAjAlNAb:

© SAMOPOSTREŽNA Šmartno 

© DISKONT SloVENj CRAdEC 

© MARKET SloVENj' CRAdEC

VSE ZA NEGO KOŽE, Ias in teIesa ter NAjboljši ìn NAjlFpši 

ModEli CEvljEV v posIovaInìcì BISERKA -• ALPINA
V CENTRU SloVENj CRAdcA.

IZREDNA PONUDBA teLstìInecìa blAqA ìn koNfEkcijs v poslovAb 

nìcaN: CicibAN - Vesna, Šport, KoNfEkcijA v SIovenJ CRAdcu ìn v 
qORNji ETAži BUqOVNÌCF V MislÌNji.

NOVO! 10 % pREdsEZONski qOTOVÌNski popusi ZA 

iENskE ÌN MOSkE plASCE.

ŽILA DAM c S - ZA VAŠ BOLJŠI JUTRI.

vsakdan

ves dan

Meškova 21 / 62380 Slovenj Gradec 
tel.: (0602) 41-245, 41-818 / fax: (0602) 42-600

NA PRODAJ

P»@0p[][K
Lokacija: Ravne na Koroškem, Javornik 11, 12, in 13

Kompleks sestavljajo: grad, dve gospodarski poslopji, zemljišče

Podrobnejše informacije: DE PROFUNDIS, ga. Sonja Smolar,
tel. 0602/20-162.

!

Interesente vabimo na organizirana ogleda, ki bosta v petek, 20. in 27. oktobra 1995.

Prosimo za predhodno najavo po telefonu.
Ponudbe zainteresiranih kupcev pričakujemo do 31. 10. 1995 na naslov:

SKB Nepremičnine & Leasing 
Slovenska 54, Ljubljana
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... stalni vir učenosti in modrosti. Čestitamo!

KDO BO MENE ČUVAL
Oktober je čudovit mesec. Prvi teden je posvečen otrokom, zadnji dan varčevalcem, vmes sta še svetovna 
dneva za varstvo malih živali in posebej ptic. Tudi gote, ki so oktobra najštevilnejše, so dobile lastni 
zakon o zaščiti.
Ob množici svetovnih in državnih zaščitnih ukrepov pa nekaj manjka. Nihče ni predlagal zakona o 
zaščiti davkoplačevalcev!

V prestolnici pripravljajo proračun za prihodnje leto. Številke so tako visoke, da jih navadni zemljani ne 
dojamemo. Ministri nimajo dovolj za svoja področja in se nikakor ne morejo sporazumeti. Če bi jim že 
zdrava pamet dovolila sklepati kompromise, pa jim strankarska pripadnost tega ne dopušča. Drugo leto je 
namreč volilno leto in volilcem se je treba prikupiti. Kot da volilci niso istočasno davkoplačevalci!
Kdor deli, mora nekje vzeti. Minili so časi najemanja posojil in tiskanja denarja. Spoštujemo tržne zakoni
tosti. Iz levega žepa (odkoder jemljejo) v desni žep (kamor vračajo) je dolga pot. Na tej poti so tudi stroški 
javne uprave, ki so tako visoki, da nam kar sapo jemlje. Tolažilna beseda premiera, da bodo te stroške 
znižali, je ob apetitih poslancev in njihovih somišljenikov dvomljiva. Povrh se množi število utajevalcev 
davkov in drugih goljufov. Zato se lahko trudijo razdeliti službe nadzora, da bi nekateri še naprej ribarili v 
kalnem.

Na koncu pa še izjava bančnega viceguvernerja, da se davkov ne more pobirati za mizo. Najboljša izjava 
tedna! Pričakujemo lahko, da bodo izterjevalci v bodoče legalno oboroženi z gorjačami. Le to se še ne ve, 
kakšne strankarske izkaznice bodo prejeli. Do volitev bomo menda pred njimi varni!?

Nezaščiteni davkoplačevalec

<> V vsaki družbi obstajajo pluralni in pljuvalni interesi. 
Cerkev in neumnost je treba ločiti od države.
Naša vlada ve, kaj hoče: pohlevno ljudstvo.

^ V politiki žeparji žeparijo z jeziki.
^ Človek človeku - filozof.
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PREPIH Koroški časopis.
Izdaja ČZP Voranc d.0.0.
Ravne na Koroškem 
Glavni in odgovorni unednik 
Vojko Močnik.
Računalniški prelom-.
Grafični studio Ivko, Ravne.
Tisk: Tiskarna ODTIS Ravne.
Naslov uredništva:
Ravne na Koroškem, Prežihova 24, 
tel.: 0602/22-999, fax: 22-904.
Na osnovi mnenja Republiškega 
sekretariata za informiranje, št. 
23/105-92, šteje časopis med 
proizvode iz 13. točke tarifne št. 3, za 
katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5%. 
Nenaročenih tekstov in fotografij ne 
vračamo in ne honoriramo.
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V ospredju

NAJBOLJŠI SREDI 
PLANIN IN TREH 

DOLIN JE 
- ZEMELJSKI PLIN

ekaj je gotovo: 
letos bo spet zima 
in mraz je na 
Koroškem neizpro

sen. Ogrevanje, cena ogre
vanja in onesnaženost zraka 
so v teh jesenskih dneh zelo 
priljubljena tema pogov
orov. Plin pa je še vedno 
najdstejši vir ogrevanja in v 
Mežiški dolini so s pli
nifikacijo že razmeroma daleč 
(posebej Prevalje in Mežica), 
v Mislinjski dolini je plinifi- 
ciran Legen pri Slovenj 
Gradcu, vso letošnjo leto pa 
so se pripravljali in dogovar
jali o kocesiji za plinifikacijo 
celotne Mislinjske doline. 
Koncesija je sicer padla v 
vodo, vendar bodo Slovenj
gradčani s svojim javnim 
podjetjem prihodnje leto 
plinifikacijo zastavili zares.

DELANA 
PREVAUAH IN 

V MEŽICI
V MežiSki dolini je te dni živahno 
predvsem na Prevaljah in v 
Mežici. Na Prevaljah končujejo

plinifikacijo zaselkov Prisoje, 
Ugasle peči in del Trga, kjer je bil 
odziv nad vsemi pričakovanji. Na 
plin se bo priključilo več kot 50 
hiš, od tega dva bloka, v katerih 
je več kot dvajset družin. Bojan 
Medved, ki na prevaljskem 
komunalnem podjetju skrbi za 
plinifikacijo, je povedal, da so na

razpisu izbrali najugodnejšega 
izvajalca, to je podjetje Grad
beništvo Igerc, ki bo to investici
jo spravilo pod streho ?a 19,5 
milijonov tolarjev. S plinifikacijo 
tega dela Prevalj so v tem koncu 
že dosegli skorajda 80-odstotno 
ogrevanje z zemeljskim plinom, 
kar je tudi za slovenske razmere 
izjemen dosežek. V teh zaselkih

so položili 2130 metrov plinovo
da, na plin pa se bo lahko 
priključil tudi nov športni objekt 
ob nogomemem igrišču.

Sicer pa so občani za priključke v 
hišah morali odšteti po 2000 
mark na deset enakih obrokov 
brez obresti. V to ceno je

vključena vzidana omarica, 
požarna pipica, regualcija tlaka, 
plinski števec in prehod skozi 
steno objekta. Občane tako čaka 
samo še notranja napeljava. 
Stanovalci v blokih pa plačajo 
manj, 1350 mark na sedem 
obrokov. Do začekta novembra 
bodo končana zahtevna gradbe
na dela, saj trasa vseskozi poteka 
po asfaltiranih površinah. Po

končanih hišnih napeljavah in 
tehničnem pregledu pa se bodo 
v tem delu Prevalj že lahko 
ogrevali na plin. Na prevaljski 
komunali smo tudi zvedeli, da 
do 1. januarja leta 1997 
občanom, ki imajo plin v hiši, 
vendar se na plin še ne ogrevajo, 
ne bodo zaračunavali fiksnih 
stroškov. Nekateri občani bi 
namreč radi pospravili stare 
zaloge kurjave.
Na Prevlajah je bilo v zadnjih 
letih za čisti zrak narejeno zelo 
veliko. Glede onesnaženosti 
zraka pa Prevalje skupaj z 
Ravnami, Kotljami in Poljano 
sodijo v drugo območje. To 
pomeni, da je zrak sicer ones
nažen pod dovoljeno mejo, ven
dar še ni povsem čist oziroma 
onesnažen do petine dovoljene 
meje, kar bi kraj uvrstilo v prvo 
območje. Lek kot največje pod
jetje v tem koncu se ogreva na 
plin, po nekaterih ugotovitvah pa 
k umazanemu zraku še vedno 
največ prispevajo individualna 
kurišča, ki po nekaterih ocenah 
na leto onesnažijo zrak z okoli 
300 tonami žveplovega dioksida.

Te dni pa Komunalno podjetje 
Prevalje končuje plinifikacijo tudi 
v središču Mežice, kjer so na plin 
priključili dva velika bloka s peti
mi vhodi in skupno 38 stanovan
ji. Tudi za te stanovalce je cena 
priključka 1350 mark v tolarski 
protivrednosti na sedem 
obrokov, občina Mežica pa bo 
skupaj s komunalo v tem letu 
pripravila projekt za plinifikacijo 
Stržovega. Pri tem projektu lahko 
računajo tudi na državno pomoč, 
saj je v Mežici zrak še toliko 
onesnažen, da država v takšnih 
primerih sofinancira izgradnjo 
plinovtxlnega omrežja.
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Komentar

SLOVENJ
GRADČANI

ZAVRNILI
KONCESIJO

Slovenjgradčani so si prve izkuSnje 
z zemeljskim plinom pridobili pri 
plinifikaciji Legna, s podelitvijo 
koncesija pa so želeli z eno potezo 
rešiti celotno Mislinjsko dolino. 
Marca letos sta mestna občina 
Slovenj Gradec in občina Mislinja 
objavili javni razpis (Uradni list RS, 
št 14/95) za podelitev koncesije za 
izgradnjo in upravljanje omrežja za 
distribucijo zemeljskega plina. Na 
razpis se je prijavilo pet kandida
tov, družbna Sven iz Maribora, 
ljubljanski Adriaplin, Europlin iz 
Trbovelj, Mariborska plinarna in 
Javno komunalno podjetje Slovenj 
Gradec. Komisija za izbor je pre- 
hodno zaradi formalne narave že 
izločila domače komunalno pod
jetje (na razpisu ne more kandidi
rati, saj je ustanovitelj hkrati razpis- 
nik koncesije), ponudba mari
borske Plinarne ni bila popolna, 
Sven iz Maribora pa ni imel 
priloženega idejnega projekta. 
Med preostalima kandidatoma sta 
oba občinska sveta že pred 
letošnjimi počimicami pooblastila 
oba župana, da se dalje pogovarja
ta in pogajata z Adriaplinom iz 
Ljubljane.
Vendar obe občini iz Mislinjske 
doline in ljubljanski Adriaplin nisto 
našli skupnega jezika, zato se je 
svet mestne občine Slovenj Gradec 
odločil, da koncesijske pogodbe 
ne sklene. Torej na javnem razpisu 
za koncesionarja ni bil izbran 
nihče, svet mestne občine pa tudi 
meni, da je potrebno aktivnosti za 
izgradnjo plinovodnega omrežja 
nadaljevati in bodo v te namene v 
občini ustanovili javno podjetje, s 
plinifikacije Slovenj Gradca pa 
pričeli v začetku prihodnjega leta. 
V prvi fazi bodo prihodnje leto na 
plin priključili kakšnih 200 novih 
hiš.
Predstavniki obeh občin in 
Adriaplina so imeli tri pogajanja, 
obe strani pa sta tudi predstavili 
svoj predlog koncesijske pogodile. 
Poleg temeljnih razlik v koncesi
jskih pogodbah je bila bistvena 
razlika tudi v ceni plina. Adriaplin 
je sprva postavil ceno 37,65 tolar
jev za kubik, ob zadnji ponudbi pa 
so jo znižali na 36,60 tolarjev za 
kubik plina. V Slovenj Gradcu pa 
so izračunali lastno varianto te

investicije, kjer pa se cena za 
kubik plina ustavi pri 31,80 tolarjih 
(pri kalkulacijah je upoštevana 
povprečna letna poraba 3,678 mili
jonov kubikov plina in pred
računska vrednost investicije 413 
milijonov tolarjev, skupaj z vred
nostjo že izgrajenega plinovodne
ga omrežja Legen v višini 39 mili
jonov tolarjev). V Slovenj Gradcu 
se niso dali in so kaj kmalu spoz
nali, da jim koncesionar postavlja 
nesprejemljive pogoje in glede na 
lastna vlaganja išče prevelike 
dobičke. Adriaplin je namreč pred
videl, da si obračunava amortizaci
jo v višini štirih odstotkov in s to 
amortizacijo razpolaga sam. V 
Slovenj Gradcu in Mislinji pa so 
bili mnenja, da bi pretežni del 
amortizacije moral ostati občinama 
za širitev in obnovo plinovoda. Ob 
tem je pomembno dejstvo, da bi 
kar 68 odsototkov te investicije 
pokrili s prispevki občani sami.
Ko so v Slovenj Gradcu preučevali 
te številke, so prišli do sklepa, da 
je najbolj smotrna ustanovitev 
občinskega javnega podjetja. Za 
omenjeno investicijo bi ob 
prispevkih občanov podjetje 
potrebovalo še tretjino pred
računske vsote, to je 136 milijonov 
tolarjev. To vsoto (kredit) bi že v 
prvem desetleju odplačali z amor
tizacijo, po preteku tega obdobja 
pa ostaja investitorju vsa amorti
zacija. Letna obračunana amoti- 
zacija bi znašala 18 milijonov tolar
jev, letni obrok za kredit pa 13,6 
milijonov tolarjev, torej bi za nujna 
vlaganja investitorju še vsako leto 
ostalo 4,4 miljona tolarjev, po 
desetih letih pa vsa amortizacija. Iz 
naslova marže se koncesionarju 
vrne vloženi kapital v enajstih letih 
in pol, za vsa nadaljna koncesijska 
leta pa naj bi dobil dobiček v 
skupnem znesku 265 milijonov 
tolarjev (koncesija bi se sklenila za 
obdobje tridesetih let).
Ljubljanska družba Adriaplin je 
bila v ponudbi sicer najugodnejša, 
vendar je v Sloveniji brez pravih 
referenc. Kot reference navajajo 
svoje druži x‘nike\ prvi je Italgas iz 
Italije (s plinom naj bi oskrboval 
1500 italijanskih občin in okoli pet 
milijonov porabnikov), Femgas na 
avstirjskem Štajerskem ter Petrolov 
Zemeljski plin, ki ima v Adriaplinu 
21-odstotni delež.

Mesma občina Slovenj Gradec bo 
tako ustanavljala lastno javno pod
jetje za plinifikacijo mesta in oko
lice, občina Mislinja pa se bo o 
nadaljni strategiji še odločala.O

(mp)

Rušenje
temeljev
Piše: Edi Prošt

Nemara simbolično se je zgodilo, da so na Prevaljah ob 
gradnji novega športno poslovnega centra odstranili temelje 
pomembnega tehnološkega pomnika v zgodovini železarst
va v Mežiški dolini. Kljub opozorilom, da gre počakati vsaj 
toliko, da se temelj ovrednoti in popiše, so gradbeni stroji 
opravili svoje.
Morda bi res bilo preveč na silo trditi, da se tudi tako kaže 
postavljanje vrednot na glavo, vseeno pa je dejanje dovolj 
zgovorno, da se nad njim zamislimo. Dejanja namreč niso 
gradbeni stroji, temveč ljudje, in če vemo še, da so na 
Prevaljah rušili temelje kljub izrecnemu priporočilu župana, 
da tega ne storijo, nam ostaja samo še vprašanje, kdo torej v 
tej, še pred desetletjem tako mogočni dolini, postavlja pravi
la igre. Nova, demokratična in tako naprej oblast ali ljudje, 
ki jim oblasti ni mar in se čutijo dovolj močne, da oblast 
ignorirajo. Ali, povedano drugače: so tista, tokrat nova 
paraoblast, ki je doslej še v vsakem sistemu skušala uveljavi
ti svoje, paravrednote.
V zrcalni obliki se zgodovina (spet) ponavlja. Tako kot so 
nekoč za cilje, strogo vezane na železarno, preseljevali 
večino aktivnega prebivalstva doline bliže fabriškemu plotu 
v spalna naselja brez duše in je “ljudska” oblast temu samo 
nemo asistirala, tako zdaj demokratično izvoljena oblast 
brca v meglo, ko samo opazuje brezobzirna prizadevanja 
podjetniško marketinške filozofije za doseganje njenih cil
jev. Ti sežejo vsaj do dobička iz iger, če že za kruh nimajo 
moči. Pa naj še tako govorijo o vzvišenih namenih in trkajo 
na lokalpatriotično zavest. Ob prvi priložnosti se prodajo za 
večji sveženj novcev.
Letošnje indijansko poletje bo menda v znamenju prazno
vanja pomembnih obletnic jeklarstva na Ravnah. Izbrskali 
so dovolj slik iz obdobja, ko je železarna še bila gostiteljica 
likovnih kolonij, da bodo postavili razstavo. Osrednja 
slovesnost ob 375 letnici bo 25- oktobra. Osrednji govornik 
bo seveda predstavnik vlade, isti dan pa se bo dopoldne 
začel dan odprtih vrat, ki se ga bodo udeležili predvsem 
poslanci slovenskega parlamenta. Izšla bo tudi jubilejna 
publikacija.
Prepričan sem, da bodo v prvih slavnostnih vrstah sedeli 
tudi tisti, ki so udejanili rušenje temeljev v uvodu omenjene
ga tehnološkega pomnika o zgodovini železarstva v Mežiški 
dolini. Vsaj doslej so se vedno našli ljudje z dovolj širokim 
sedalom za najmanj dva stola. Pa tudi oprta vrata sloven
skim poslancem so dovolj zgovorna. Že dolgo je prav od 
njih odvisno, koliko so vrata železarne oziroma novih družb 
za njenim plotom odprta tudi Korošcem. Pa ne, da bi po 
železarni pasli zijala, temveč služili kruh. Kjer so rušili 
temelje, je namreč prostor namenjen igram. □
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Anketa

Od leve proti desni: Milka Tretjak, Vlado Miklavžina, Lenka Kimperk, Rozalija Goričan, Cvetka Jevnišek, Ivan Kotnik in Fanika Jeseničnik

Naša anketa:

Jesen je čas, ko je treba 
misliti na ozimnico. 
Mnogi kupujejo preko 
sindikata v delovni 
organizaciji, na tržnici 
ali v trgovini. Veliko pa 
je tudi takih, ki 
ozimnice ne kupujejo, 
saj jo pridelajo doma ali 
jo dobijo pri sorodnikih 
in znancih. Cene leto
šnje ozimnice pa so pri
merne za vsak žep, kot 
so nam povedali tudi 
naši naključno izbrani 
anketiranci:

MILKA TRETJAK, Mislinja: 
“Vsako leto nekaj ozimnice pride
lamo doma, na voljo imamo nekaj 
zemlje in jo pač izkoristimo. Ker je 
bil letos slab pridelek krompirja, 
smo ga za ozimnico kupili, pa tudi s

ceno smo bili zadovoljni. Kupili 
smo še nekaj paprike in kumaric, 
jabolka pa smo imeli na domačem 
sadnem vrtu, saj so letos dobro 
obrodila”.

VLADO MIKLAVŽINA, Velenje: 
“Ozimnico za zimo smo letos že 
nabavili, dobili smo res kvalitetno 
sadje in krompir. Mislim, da jabolka 
iz prvega razreda po 50 tolaijev za 
kilogram niso bila predraga, kupili 
pa smo pri Kmetijskem inštitutu 
Brdo pri Lukavici. Krompir smo 
plačali po 35 tolarjev po kilogramu 
in se mi zdi, da ni pretirano drag”.

LENKA KIMPERK, Dovže: 
“Vsako leto kupimo ozimnico pač 
tam, kjer je najcenejša. Letos smo jo 
kupili pri Trgovskem podjetju Žila 
v Slovenj Gradcu in tudi s kvaliteto 
ozimnice smo bili zadovoljni. Ker 
pa imamo tudi nekaj zemlje, pride
lamo kaj tudi doma, posebno jabol
ka, ki so letos kar dobro obrodila.”

ROZALIJA GORIČAN, Pameče 
pri Slovenj Gradcu:
“Kar se tiče cene ozimnice, je na 
ravni lanskoletnih cen. Nekaj 
ozimnice vsako leto pridelamo 
doma na vrtu, ostalo kupimo preko 
sindikata v Nierosu, kjer sem 
zaposlena. Pri nakupu ozimnice so 
nam ponudili obročno odplačevan
je, kar je za mnoge izrednega pome
na. Sicer pa moraš za nakup 
ozimnice skozi vse leto varčevati 
denar.”

CVETKA JEVŠNIŠEK, Gornji 
Dolič: “Če bi morala kupiti ozimni
co, bi jo kupila seveda preko 
sindikata v Gorenju, kjer sva z 
možen zaposlena. Pa ozimnice ne 
kupujeva. Nekaj jo pridelava doma, 
ostalo dobiva pri mojih in moževih 
sorodnikih. Mislim, da je ozimnica 
kupljena pri kmetih, čisto nekaj 
drugega, kot pa, če jo kupiš na 
tržnici ali v trgovini”.

IVAN KOTNIK, Muta:
‘Trditev, daje cena letošnje ozimnice 
na lanskoletni ravni, drži. Jaz sem 
kupil ozimnico letos preko sindikata, 
kjer se mi zdi, da so tu pogoji 
najboljši. Ljudje nimajo denarja za 
nakup, zato jim izredno prav pride 
obročno odplačevanje, ki ga sindikat 
vedno nudi. Cena krompirja je bila 
letos izredno ugodna, samo 18 tolar
jev je bilo treba odšteti za kilogram, 
pa tudi zelje ni bilo drago”.

FANIKA JESENIČNIK, Šentjanž 
pri Dravogradu:
“Ko je bil sin zaposlen v Železarni 
Ravne, smo ozimnico kupovali preko 
sindikata. Zdaj ozimnice že več let ne 
kupujemo. Krompir vsako leto sadi
mo na moževem domu in ga sami 
pridelamo. Zdi se mi, da če kaj 
pridelaš sam, vsaj veš, kaj ješ. Tudi 
jabolka pridelamo doma, dokupimo 
le kakšno papriko za vlaganje in tu in 
tam tudi kumarice, če jih doma ne 
pridelamo dovolj”.

FJURAČ

PROIZVAJA IN PRODAJA BETONSKE IZDELKE ZA GRADNJO IN ADAPTACIJO OBJEKTOV IN UREJANJE OKOUA:
ZIDAKI DEBELINE 10,20,30 cm 
CEVI RAZLIČNIH PROFILOV 
POHODNE IN P0V0ZNE 
PLOŠČE
IZOFAS, FASADNO OBLOGO 
KOSIL, MONTAŽNI SILOS 
BETONSKE MEŠANICE VSEH VRST ■O 0602 85 64079^ 642, 

85 230, 85 070: fax: 85 318

DRUGI GRADBENI MATERIALI 
^ UKRIVUAMO IN POLAGAMO 

BETONSKO ŽELEZO IN MREŽE 
V GRADBENI OPERATIVI IZVAJAMO 
VISOKE IN NIZKE GRADNJE TER 
ADAPTACIJE

§1 M«®®« 3
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Aktualno

PRAZNOVANJE VISOKIH ŽELEZARSKIH JUBILEJEV

375 LET JEKLARSTVA 
NA RAVNAH

Slovenski železorji praznujejo letos nekaj pomembnih obletnic, kar priča o njihovi bogati industrijski tradiciji.

Maja letos so v Kropi praznovali 100-letnico tovarne 
vijakov Plamen, izšel pa je tudi Kroparski zbornik.
Letošnji oktober pa bo v znamenju praznovanja 
375-letnice jeklarstva na Ravnah na Koroškem in 
150-letnice železarstva v Štorah.
Ves oktober je v znamenju prireditev:
V ponedeljek, 9. oktobra so v muzeju novejše 
zgodovine v Celju odprli RAZSTAVO Od agrarnega 
zaselka do industrijskega kraja. Predstavili so tudi 
istoimenski zbornik z zapisi o 150 letih železarstva v 
Štorah.
V torek, 17. oktobra, bo ob 17. uri v likovnem 
salonu na ravenskem gradu odprta RAZSTAVA 
SLIK z likovnih kolonij Železarne Ravne od leta 
1970 do 1988. Retrospektivno razstavo bo predstavil 
Dušan Tršar z Akademije za likovno umetnost v 
Ljubljani, kjer so tudi opravili izbor slik. Na otvoritvi 
razstave bo nastopil vokalni kvintet Ajda s Prevalj. 
Razstava bo trajala do 24. oktobra 1995.
V sredo, 18. oktobra, bo ob 19. uri v Kulturnem 
domu na Ravnah UMETNIŠKI VEČER v 
počastitev 75-letnice organizirane kulturno- 
prosvetne dejavnosti na Ravnah na Koroškem. 
Nastopili bodo: Koroški oktet KUD Prežihov 
Voranc Ravne na Koroškem pod umetniškim vod
stvom Toneta Ivartnika, MPZ Vres s Prevalj pod 
umetniškim vodstvom Almire Rogina in 
Harmonikarski orkester KUD Prežihov Voranc 
Ravne na Koroškem pod umetškim vodstvom 
Lojzeta Rebernika.
V sredo, 25. oktobra, bo ob 16. uri v Športni dvorani 
pri Osnovni šoli Prežihovega Voranca na Ravnah 
OSREDNJA SLOVESNOST ob 375-letnici jeklarst
va na Ravnah na Koroškem. Osrednji govornik bo 
predstavnik Vlade RS. V kulturnem programu bodo 
sodelovali: Pihalni orkester ravenskih železarjev z 
dirigentom Srečkom Kovačičem, Koroški oktet 
KUD Prežihov Voranc Ravne na Koroškem in 
gledališki igralec Polde Bibič.
Isti dan se bo ob 11. uri v upravni zgradbi Železarne 
Ravne začel Dan odprtih vrat, ki se ga bodo 
udeležili predvsem poslanci slovenskega pralamen-

U Ob 375-letnici jeklarstva na Ravnah bo izšla tudi

£ partnerje slavnostna večerja v hotelu Rimski vrelec v 
| Kotljah.

| jubilejna publikacija. □
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Po Koroški

GIMNAZIJSKO
ABRA-

HAMOVANJE
Z ustanovitvijo gimnazije v 
“Levem devžeju” Slovenije 
davnega leta 1945 so se odprla 
vrata v svet znanja in omike za 
Številne Korošce iz grap, hribov 
in dolin. Veliko poguma, trdega 
dela in odločnosti je bilo potreb
no, da se je šola uveljavila. Njeni 
ravnatelji in profesorji so ji dajali 
poseben pečat. Strokovnost in 
predanost mnogih posame
znikov iz profesorskih vrst je 
pomagala kaliti koroško mla
dež. Posluh za poti in stranpoti 
mladostnikovega zorenja je 
omogočal, da se je gimnazija 
kot dobra mati znala in upala 
spopasti z vedno številčnejšimi 
generacijami.

Ne smemo pa prezreti podpore, 
ki jo je šola ves čas svojega 
obstoja in razvoja imela v 
fužinarjih, knapih in drugih 
koroških sopotnikih.
Različne usode gimnazijcev, 
danes jih je preko 4500, sestavl
jajo šolski mozaik. Pečat v 
vosku šolske zgodovine so 
spodbudni in obvezujoči.
Doto, ki so jo maturanti 
ravenske gimnazije dobili z 
opravljeno maturo, so mnogi 
obogatili z uspehi na fakultetah 
in s poklicnim potrjevanjem na

najrazličnejših področjih 
človekovega ustvarjanja doma 
in tudi v tujini.
Gimnazijski duh pa se ni širil 
samo v notranjosti sive stavbe 
ob robu parka, ampak je vsa 
leta sooblikoval kulturni utrip 
okolja, v katerem je šola delo
vala.
Ko se ob jubileju naše misli 
ustavljajo ob mejnikih na preho
jeni poti, verjamemo, da je dota 
preteklosti tudi obet za prihod
nost. Nadaljna rast Gimnazije 
Ravne na Koroškem se seveda 
ne sme in ne more opirati zgolj 
na pozitivno pedagoško tradici
jo. Iskati mora nove poti in 
kvalitete, ki bodo znale zado
voljiti potrebe sedanjih in priha
jajočih generacij gimnazijcev. 
Praznovanje 50-letnice šole, vse
bina jubilejnega zbornika in 
naše današnje srečanje je dokaz, 
da pušča gimnazijsko obdobje v 
človekovem življenju trajne 
sledi. Lepi spomini, mladostna 
razigranost in koroška 
trdoživost odpirajo vrata naši 
prihodnosti.

Iz govora Marjete Borstner, 
ravnateljice Gimnazije Ravne, 
na svečanosti ob 50-letnici 
girnn:izije.J

m

h marmorja in granita izdelujemo: 
nagrobnike, okenske police, stopnišča, kuhinjske 
in kopalniške pulte, vodomete, mize in stebre.

Trgovina: granitne in marmorne ploščice, granitogres, 
lomljen tlak, nagrobni dodatki

Uradne ure od 8. do 16. ure 
naročila nagrobnikov vsako sredo 
od 8. do 19. ure.

Tel.: 063 857 558

POlPKCllf. jxnttux&eàtvo-
Šalek 20, Velenje

MISLINJSKA OSNOVNA SOLA STOPA

i®IL§K® lig?®
Takšne so bile besede ravnatelja Toneta Gašperja, ko 
smo se pogovarjali z njim o novem šolskem letu ter o 
vsem tistem, kar z njim prihaja.

1

Osnovna šola Mislinja je začela novo šolsko leto v novi občini, kar 
pa ne bo bistveno kaj spremenilo. Že prej je tukaj delovala cen
tralna osnovna šola Mislinja s podružnicami v Doliču, Završah in 
na Paškem Kozjaku. Poudarimo naj, da je šola v Doliču le do 
četrtega razreda, podružnični šoli v Završah in na Kozjaku pa sta 
popolni osemletki. Nekoliko večji problemi nastopajo pri finan
cah, denarja je vedno premalo in prvo polletje letošnjega leta je 
šola zaključila z rdečimi številkami. Mislinjska šola ima še vedno 
pouk v dvajsetih oddelkih in z dvema oddelkoma podaljšanega 
bivanja, v Doliču so štirje oddelki in dva s podaljšanim bivanjem, 
pa na Paškem Kozjaku trije kombinirani, prav tako v Završah.

Tudi prostorski pogoji so v Mislinji zadovoljivo rešeni, nekaj težav 
nastopa le v Završah in na Kozjaku, kjer sta na razpolago le po 
dve učilnici. Zgodi se, da mora imeti tretji oddelek pouk kar v 
jedilnici. Kadrovsko je mislinjska osnovna šola zasedena tako kot 
prejšnja leta, enako v Doliču. Na ostalih dveh podružnicah so 
pogiji nekoliko drugačni, saj tam ni mogoče zaposliti strokovnjaka 
za vsak predmet na višji stopnji, čeprav imajo v Završah prof. 
razrednega pouka ter na Kozjaku prof. zgodovine.

Tako pedagogi kot tudi učitelji sodijo, da bi na teh podružničnih 
šolah morali imeti pouk le do četrtega razreda kot drugod po 
Sloveniji. Morda je zanimivo še to, da mislinjska osnovna šola 
letos pričenja s poukom fakultativnega pouka računalništva, 
učencem od četrtega razreda bo na voljo še angleščina, v sedmem 
in osmem pa tudi nemščina.

Izdelani so projekti za nove prizidke v Završah in na Kozjaku, kjer 
bodo nastale nove učilnice in telovadnica, enako bo potrebno v 
prihodnje še v Doliču in Mislinji. Vse to je namreč eden od pogo
jev, ko bomo leta 1999 ali 2000 prešli na devetletno izobraževanje 
po predlogu novega zakona. Ostaja namreč upanje, da bo do 
takrat napočil bolj ugoden čas in z njim tudi miselnost, zagotoviti 
šolarjem kar največ in najboljše.

Silvo JnS
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Pregovor pravi, eia je človek žejen nečesa, kar ga osrečuje. Mnogi si 
iščejo prijateljstva, diligi radi čitajo knjige in se s tem nekako dvigajo nad 
selle. Tretji imajo v srcu lepoto pesništva, v pesmi nam povedo, kar jim 
narekujeta srce in čas. Takšna je koroška pesnica Karim Mautz. »—je»' 
Na vrhu Šajde je med mnogimi hišami tudi lepa domačija, last Karim 
Mautz. Že v gospodinjski šoli pri sestrah in še prej na celovški gimnaziji 
jo je prevzela rast slovenskega jezika: Nastale so pesmi; Lovčeva pesem, 
nato Ptički, Pastirček in še mnogo jih je, ki človeka razveseljujejo.

V mestni galeriji likovnih umet
nosti v Slovenj Gradcu so 
septembra delavci Pošte 
Slovenije predstavili tri nove 
priložnostne znamke. Odkar je 
Slovenija postala samostojna 
država, je pri Pošti izšlo že 93 
priložnostnih znamk, poslednje 
tri pa govorijo o 50 letnici OZN 
in FAO, o umetnosti Franceta 
Kralja in o slovenskih skavtih in 
tabornikih.

Osrednja pozornost na pred
stavitvi omenjenih priložnostnih

znamk je veljala znamkama ob 
50 - letnici OZN in FAO. Njuna 
nominalna vrednost znaša 70 
tolarjev.

Da je bila predstavitev ravno v 
Slovenj Gradcu, ni naključje, saj 
je to naglo razvijajoče se koroško 
mesto nosilec laskave oznake 
Mesto miru, ki mu ga je 19. 
septembra 1989 podelila general
na skupščina OZN. Nove 
priložnostne znamke je pred
stavil direktor Pošte Slovenije 
mag. Alfonz Podgorelec, o vlogi 
Slovenj Gradca - mesta miru sta 
spregovorila še prof. Tone Tu- 
ričnik in župan Janez Komljanec. 
Za popestritev dogodka je z 
ubranim petjem poskrbel oktet 
Lesna.

Nove priložnostne znamke so 
naprodaj v vseh slovenskih 
poštah, posebej pa so jih veseli 
številni filatelisti.□

S. Kašelj

Kaj naj rečemo ob takšni ustvarjalnosti? Veseli smo, da slovenska 
pesem na Koroškem ne bo izumrla.
Tako poganjajo korenine preko Matjaževe Pece, do Obirja, Šajde.
Rož, Podjuna, Zilja, v pesnikih, pisateljih, skladateljih.

Viktor Levovnik
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Avtohiša RIFEL 
Perzonali 25, Prevalje 
Telefon in faks: (0609) 31 293

RENAULT
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PREDSTAVILI BOMO

□ LAGUNA BREAK - nov proizvod iz družine laguna
□ CLIO BE BOP - model lahkotnega, mladostnega šarma z zanimivo 

ceno, za mlade po letih in duhu
□ KREDIT R + 5% ZA RENAULT 5 in drugi zanimivi kreditni pogoji za 

avtomobile iz našega prodajnega programa

RENAULT - AVTO ŽIVLJENJA • VABLJENI!
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Po Koroški

V KS Šentjanž pri Dravogradu IxxJo v nedeljo, 15. 
oktobra, izvedli referendum za uvedbo samo
prispevka za gradnjo šolske telovadnice in prizidka 
k osnovni šoli ter za izgradnjo infrastrukturnih 
objektov po posameznih krajih Šentjanža, Otiškega 
Vrha, Selovca in Bukovske vasi.
Z referendumom se Ixxlo delovni ljudje in krajani 
izrekli o uvedbi samoprispevka za obdobje 5 let, od 
1.1.1996 do 31.12. 2000.

Sofinanciranje projekta

1 2 % - K S 
Š e n tja n ž

V primem pozitivne odločitve nameravajo investici
jo izvesti v eni oz. najkasneje v dveh fazah:
V I. fazi bi zgradili in opremili telovadnico ter 
zgradili prizidek do IV. gradicene faze, saj gre za 
skupno gradbeno lokacijo.
V II. fazi bi dokončali prizidek s pritličjem in enim 
nadstropjem ter dogradili zunanja igrišča.
Zemljišče, kjer bi se investicija izvajala, je last 
osnovne šole in Olrčine Dravograd.
Olrčina Dravograd je v svojem planu naklonjena 
gradnji telovadnice in prizidka in je pripravljena v 
objekt tudi sofinancirati. Z investicijo bi za dalj časa 
rešili problematiko šolskega prostora v KS Šentjanž, 
tako z adaptacijo obstoječe šolske stavile kakor tudi 
z izgradnjo prizidka in telovadnice k osnovni štrli.
Če v Šentjanžu ne začnejo graditi najkasneje v letu 
1995, bodo imeli veliko prostorsko stisko, pred
vsem na ptrdročju male šole in razredih nižje stopn
je. Prisiljeni btxlo uvesti popoldanski pouk za ok* 
80 učencev, kar je za hrilrovske otroke izredno neu- 
godno v zimskih mesecih, saj nekateri pešačijo do 
osem kilometrov.
Nekega dne smo se domenili, da bomo imeli šport
ni dan. Vse je bilo v najlepšem stanju, le deževalo 
je, zato je odpadel. Takrat smo si močno zaželeli 
veliko prostorno telovadnico.
Upamo, da se nam bo ta želja izpolnila.

Damjan Frajdl, 5.r.

Terminski plan investicijskega projekta predvideva 
začetek gradnje telovadnice in prizidka v začetku 
prvega kvartala leta 1996. Istočasno se bi gradil tudi 
prizidek do IV. gradicene faze, predvsem zaradi 
skupnih pripravljalnih del.
Terminski plan predvideva začetek izkoriščanja 
telovadnice konec decembra 1996. Začetek izko
riščanja učilnic v prizidku pa je predviden v začetku 
šolskega leta 1997/98. □

Septembra so v Radljah ob Dravi v času Radeljskega sejma predstavili tudi nove pub
likacije o Koroški in njenem turizmu. Sodelovale so vse koroške občine.
Več vrst publikacij, med katerimi je tudi panoramska karta Koroške, bo v prihodnje pri
vabljalo nove goste v naše kraje.

Tekst in posnetek: Z. Strgar

* KIZàE)[L(c)*

Oktober in november sta meseca, ko se je potrebno zaščititi proti nalezljivi gripi, 
ki se običajno pojavi med koncem leta in začetkom marca. Nadležna zimska 
bolezen lahko v posteljo položi kar nekaj tisoč ljudi, posebno nevarna pa je za 
starejše ljudi, za kronično bolne srčne in pljučne bolnike, za bolnike s kroničnimi 
ledvičnimi okvarami in za ljudi z zmanjšano odpornostjo.
Ravno iz teh razlogov ceplenje posebej priporočamo vsem starejšim, kroničnim 
bolnikom in tudi tistim, ki opravljajo delo, pri katerem lahko okužijo tudi druge. 
Ceplenje je potrebno predvsem zato, da zaščitimo v prvi vrsti sebe in da 
preprečimo morebitno širjenje epidemije. Po statističnih podatkih je v sezoni 
gripe 90% smrtnih žrtev ravno med ljudmi po 65. letu starosti. Pravočasno ceplen
je prepreči okrog 70% primerov gripe in do 90% smrti zaradi gripe, če pa se že 
pojavi, se bolezen konča običajno na zgornjih dihalih in ne povzroča komplikacij. 
Cepiti bomo pričeli v drugi polovici meseca oktobra. Točen datum bomo javili 
naknadno, preko lokalnih sredstev javnega obveščanja, ko bo znan datum uvoza 
cepiva. Cepivo bo francosko, cepili pa bomo z enkratno injekcijo. Cena ceplenja 
bo 500 SIT.
Cepili bomo v ambulanti higijensko-epidemiološke službe našega zavoda na 
Ravnah, vsak dan od 7. do 9. ure in v vseh splošnih ambulantah zdravstvenih 
domov.
Ne pozabite! Le pravočasno cepljenje služi svojemu namenu!

ZZV Ravne na Koroškem
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Nekdaj znamenita cerkvica sv. Urbana, zavetnika vinogradnikov in 
pred hudim vremenom, stoji na hribu KoSenjaka, kjer je stičišče 
številnih meja: posestniških, farnih, občinskih, Štajerske in Koroške, 
ter Slovenije in Avstrije. Ljudsko izročilo pove, da so k sv. Urbanu še 
pred prvo svetovno vojno ob shodih in žegnanjih priromale številne 
procesije iz bližnjih in tudi bolj oddaljenih far Štajerske in Koroške, v 
trdni veri in globokem upanju, da bo zavemik obvaroval posevke 
pred ujmami.
Že med vojno so Nemci pri sv. Urbanu vzeli dva zvonova ter 
požgali mežnarijo. Po vojni pa so obmejni vojaki povsem izropali 
notranjo opremo z vsemi umetninami vred, jih uničili v cerkev pa 
nastanili konje in mule. Ker do cerkve nihče od civilov ni imel 
dostopa, je začela naglo propadati. Leta 1978 je svoje opravila še 
strela, saj je zgorelo vse, kar je bilo lesenega. Ostalo je le golo zidov
je.

Pred sedmimi leti, ko so nastopile nove razmere, so ljudje iz Pernic in 
Ojstrice cerkev sv. Urbana lepo obnovili in jo za silo tudi opremili. 
Manjkali so še zvonovi. Cerkveni ključarji so stopili v akcijo in zbrali 
denar za en zvon s težo 450 kg. Upajo da se jim bo posrečilo zbrati 
še za enega 300 kilskega, kolikor je še prostora v zvoniku.
Na rožnovensko nedeljo je bila na tem hribu lepa in slovesna 
blagoslovitev novega zvona, katerega je ob navzočnosti duhovnih 
sobratov blagoslovil gospod kanonik Vili Pangerl. Potek 
blagoslovitve so z glasbo polepšali Ojstriški pevci in Perniška godba 
na pihala.□

Ludvik Mod

®®©y®
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Na slovenskem kongresu adventistov 7. dne, ki je bil konec septem
bra v Celju, je bilo med drugim potrjeno, da bodo koroške adven- 
tistične cerkve Dravograd, Vuzenica in Slovenj Gradec dobile lastne
ga okrožnega pastorja s sedežem v Slovenj Gradcu.O

Adventisti iz Slovenj Gradca in Dravograda pred Adventistično cerkvijo v
Slovenj Gradcu na Čebularjevi 6

Posnetek: J. Borse

feto©]
Vsa] deloma z denarjem, ki je bil 
namenjen gradnji radeljske 
obvoznice, so tokrat prvič po več 
kot petdesetih letih solidno uredili 
Radeljske klance. Samo 1.200 
metrov dobro vgrajenega asfalti 
na že utrjeno podlago in kocke je 
bilo treba, da se je razrešil eden 
tako perečih problemov regio
nalne ceste Maribor - Dravograd. 
Če bi kdo danes naredil kratek 
seštevek nesreč, tudi tistih, ki so 
se končale s križem ob cesti, če bi 
sešteli materialne šk<xle polom
ljenih in razbitih avtomobilov, bi 
seveda znesek daleč presegel 
današnji vložek. Za mnoge 
nesreče pa je bila kriva tudi cesta. 
Delavci cestnega podjetja Marilxir 
so tokrat (resda ob lepem vre
menu) delo opravili hitro, nekaj

dnevne kolone in zamaški so 
mimo.
S tem je občina Radlje rešila 
enega hujših problemov, te do 
kraja uničene, nevarne, luknjaste 
in ob zmrzovanju skrajno spolzke 
ceste. Če je ne bi uredili sedaj, bi 
po izgradnji obvoznice to postala 
občinska cesta in obveza. 
Obvoznico bodo po ureditvi 
dokumentacije po zadnjih spre
membah pričeli graditi najkasneje 
v sredini prihodnega leta.
Seveda bo končna rešitev šele 
obvoznica, saj ne gre samo za 
mesto Radlje, gre za klance, ki se 
jim težji promet izogiba, in gre za 
ceste, ki jih niti bližja Evropa že 
dolgo ne pozna, razen takoimen- 
ovanih ekstremnih gorskih prela
zov. □ K. valil

12-18/95 PREPIH



Po Koroški

r^\

mw
Le kvečjemu enkrat v stoletju se 
zgodi v kakšnem pohorskem 
kraju, kot je Lehen, da položijo 
temeljni kamen za novo šolo.
To je dogodek, ki privabi ljudi, in 
bilo jih je precej, ko je župan 
občine Ribnica - Podvelka 
položil temeljni kamen za novi 
hram učenopsti in dela v Lehnu. 
Dosedanja šola, ki pa ima zelo 
bogato izobraževalno zgodovi
no, je bila zgrajena davnega 1888 
leta in je po prenovi pred 
desetletjem zopet kazala nevarne 
znake staranja. Tudi s tramovjem 
podprti stropovi niso nudili pri
jetnega bivanja tridesetim 
otrokom - šolarjem in mali šoli. 
Sodobna šola, zgrajena bo tik ob 
sedanji, bo stala 42 milijonov

tolarjev, gradili pa jo bodo 
radeljski gradbinci, ki so poznani 
kot solidni izvajalci takšnih del. 
Povedali so, da imajo pri tem 
zasluge tudi vztrajni domačini, 
kakor tudi ravnatelj šole Brezno - 
Podvelka in Boait Šeško, ki je bil 
pred časom na občini Radlje 
zadolžen za vprašanja šolstva. 
Gradnja je prišla v državni pro
gram investicij, seveda le do 
polovice. Drugo polovico denar
ja bo prispevala nova občina. 
Šola, ki bo končana do pričetka 
naslednjega šolskega leta, bo 
merila 18 x 12 metrov, imela bo 
tri učilnice in večji skupno 
namenski prostor, ki bo lahko 
služil tudi drugim potrebam kra
janov.

Ta čas obiskuje šolo okoli 
trideset otrok, ki sedijo v štirih 
razredih in v mali šoli.

Iz zgodovine šole je zanimivo, da 
je bila na prelomu stoletja tu 
daleč naokoli edina dvood- 
delčna šola z najmanj osemdese
timi ali celo nad sto učenci, ki sta 
jih poučevala vsaj dva ali celo 
trije učitelji. Pouk je bil za tiste 
čase kvaliteten, saj so se baje 
učenci tega kraja kar z lahkoto 
vključevali v druge - nadalje
valne šole.

Kraj je takrat štel nad 1.700 prebi
valcev, vsega, ljudi in otrok, je 
danes le še manj kot ena tretjina 
takratnega števila, predvsem je 
manj otrok.

Je pa v kraju, kot kaže, še vedno 
veliko volje, da bi ohranili vsaj 
to, kar je in kar so že imeli in 
imajo - solidno izobrazbo..

Tudi zaradi vsega tega je bila 
položitev temeljnega kamna za 
novo šolo pravi praznik za kraj.O 

k. vaiti

LENKA KAMENIK
Obrtnica, Legen 23, Šmartno 
pri Slovenj Gradcu: “Poleg 
obrti se doma že prek deset 
let ukvarjamo z vzrejo psov- 
nemških ovčarjev. Doslej 
smo jih vzredili že preko 150, 
od katerih so mnogi dosegli 
vrhunske rezultate v lepoti

meam* tp®§~

Zima bo vsakčas pred vrati, hribovske in gozdne ceste pa vse bolj izpostavljene številnim škodljivim in 
nevarnim dejavnikom. Odkar so pri gozdnih gospodarstvih razpadli TOK-i, katerih delavci so po potrebi 
oskrbovali gozdne ceste v vseh hribovskih predelih, so vse te gorske ceste bolj ali manj prepuščene stihiji 
propadanja. To že nevarno 
ogroža promet in vožnjo po 
teh cestah.

No, mladi fantje in možje iz 
Spodnjih Mlak in dela Pernic 
so se le dogovorili, da 
počistijo precejšen del z 
grmovjem obraščene ceste, 
ter omogočijo sebi in drugim 
uporabnikom varnejšo 
vožnjo.

Zelo prav bi bilo, da bi 
podobne akcije izpeljali še 
povsod tam, kjer vejevje in 
druga navlaka še ogroža 
varno vožnjo, posebej v 
zimskem času, ko so mnoge 
ceste že tako izpostavljene 
številnim škodljivim dejavni- 
kom.Q L.M. Fantje iz delovne akcije
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Obrazi

Zlata poroka zakoncev Kefer

DARILO
ANSAMBLA DIATON

Letos poleti sta si Jožefina in Jože Kefer že drugič obljubila zvestobo pred matičarjem in oltarjem v cerkvici sv 
Janeza na spodnji Muti. Sodita med tiste klene ljudi, ki so že iz mladih let vzgojeni za trde napore, in prav takšni 
ljudje dočakajo tudi visoke jubileje.

Jožefina je povedala, da izhaja kot 
prvorojenka z večje Hartlove kmeti
je, kjer so odraščale še tri sestre in 
dva brata. Ob bolni materi je morala 
že zelo mlada prijeti za vsako delo. 
Vse to jo je utrdilo, da je z 
doraščanjem mlajših sester lahko 
zapustila dom ter se za nekaj let 
zaposlila na Notranjskem. Odhod 
mlajših sester od doma, materina 
bolezen in domotožje, to jo je zopet 
zvabilo v domači kraj, kjer sta se že 
med vojno spoznala z Jožetom, 
bodočim možem Vsa leta mladosti 
in službe so ji prinesla lepe, pa tudi 
trpke spomine.
Skoraj enako usodo mladih let je 
doživljal tudi Jože, kateremu je v 
številni družini stekla zibka leta 1910 
v Matevževem mlinu v Kotljah. 
Kljub odličnemu čevljarskemu 
spričevalu, ki ga je dobil leta 1932, 
zanj po odsluženi vojaščini v 
domovini ni bilo redne zaposlitve. 
Nekaj časa si je iskal priložnostne 
zaposlitve, potem pa jo je mahnil 
iskat srečo in delo čez mejo v 
Avstrijo. Sklenil je, da se za nekaj 
časa poda v domači kraj, in usoda 
življenja se je zavrtela tako, da si je v 
domovini izbral izvoljenko, težko 
prigarane pril iranke pa je pogoltnila 
menjava denarja. Pa vendar, pravi, 
Jože, domovina je le ena, ako ji 
hočeš biti zvest.

Tekstilna Industrija (Hiški vrh

Kako se spominjate prvega 
poročnega dne, sem ju vprašal. 
Zaradi vojnih razmer sta s poroko 
odlašala.Ohcet ni bila kaj dosti 
vesela, saj sta bili kar dve sestri in 
nekaj sorodnikov zaprtih v Turnišču 
pri Ptuju, in bili so v velikih skrbeh 
zanje. A se je potem vse srečno 
izteklo.
Kako sedaj, po dolgih desetletjih 
ocenjujete vajino skupno zakonsko 
pot, je bila težka in naporna?
“Ja, kljub temu da sva prej vsak zase 
trdo garala in varčevala, sva bila 
zaradi drugačnih razmer povsem 
oskubljena, in začeti je bilo potreb-

TIO

no na novo. Najela sva si 
najemniško stanovanje, nekaj krp 
zemlje, za nujni živež, saj v trgov
inah ni bilo nič za dobiti, vse to pa 
še z delom trdo odsluževati. Mož 
Jože pa je namesto čevljarskega vih
tel kovaško kladivo, kot nekvalifici
ran delavec, ter z močno podaljšano 
delovno doto moral trdo garati, da 
si je prislužil skromno penzijo. Svoje 
poklicno znanje pa je izkoriščal v 
penziji kot hobi s popravilom 
obutve in izdelavo cokel ob drugih 
opravilih, ki mu jih nikoli ne zmanj
ka.”
Skoraj bi pozabil povedati, da sta si

na robu Gortinskega polja zgradila 
skromen domek, kjer str odraščali 
njuni trije fantje in dečva, in srečna 
ter zadovljna sta, da jima je uspelo 
vzgojiti otroke v marljive in poštene 
državljane. Kadar ju pridejo obiskati 
s šestimi vnuki in pravnukom, je pri 
hiški veselo in zanju najlepši dan.
Kot fant pa Jože ni bil zaljubljen 
samo v dekleta, ampak tudi v glas
bo, in si je že kot mlad fant-kupil 
harmoniko, iz katere se mu je 
posrečilo izvabljati lepe glasbene 
komade. Le v času trdega dela je 
liarmoniki privoščil daljši počitek na 
podstrešju.
Na stara leta pa je Jože začel har
moniko vse pogosteje jemati v roke 
in iz nje izvabljati že mnogim po
zabljene melodije. Prav to je bil 
morda tudi razlog, da so starejši har
monikarji tu ob Dravci ustanovili 
ansambel DIATON, katerega trenut
no sestavlja sedem harmonikašev, 
dva klarinetista in en basist. Jože je s 
svojo harmoniko najstarejši med 
njimi. Na neki prireditvi je dobil v 
dar zlato harmoniko.

Na zlati ohceti je igral ansambel 
DIATON in slavljencema, ki sta se 
večkrat tudi veselo zavrtela, poklonil 
kot poročni dar vse zaigrane 
melodije.Q

Ludvik Mori

TEKSTILNA INDUSTRIJA
Otiški vrh d.o.o.
Otiški vrh 53, 62373 Šentjanž pri Dravogradu 
Tel.: 0602/85-234, Fax: 0602/85-279

Toplino noči, Intimnost dneva ter Občutek sanj
boste našli v izdelkih Tekstilne industrije Otiški vrh, ki je za vas odprla novo

na lokaciji tovarne v Otiškem Vrhu
Vabimo Vas, da jo obiščete vsak dan od 8°° do H00 in od 1200 do 1600 ter se prepiričate o zares pestri 

ponudbi in zelo ugodnih cenah izdelkov iz njihovega prodajnega programa.
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Reportaža

PO SKANDINAVIJI S SKUPINO

DOBER DAN, NOČ!
Ustavimo se 21. dan v Avstriji, na počivališču blizu Spittala, kjer smo za deset tisoč prevoženih kilometrov odprli 
drugi dvolitrski šampanjec, ki nam ga je podaril slovenski veleposlanik v Stockholmu. S prvim smo nazdravili za 
devet tisoč prevoženih cisto na severu Nemčije, nekje med Rostockom in Berlinom - za srečno vožnjo, šoferjema 
velenjskega APS Francu Dobniku in Andreju Golicniku ter seveda sebi, da se je naš tritedenski skandinavski krog 
tako dobro sklenil.

Zmislili so si ga učitelji Srednje šole 
Slovenj Gradec, najeli avtobus 
volvo za 18 tisoč DEM, določili za 
vsakega po dva sedeža, da smo 
lahko udobno sedeli in sedemkrat 
tudi prespali kar v avtobusu - in 
smo šli. Cilj: najbolj severna 
evropska točka Nord-kapp, 
groba trasa pa: Holmec,
Ulm, Goslar, Luebeck,
Jelling, Aarhus, Skagen, 
Goeteborg, Oslo, Bergen, 
Trondheim, Narvik, 
Nordkapp, Ivalo,
Rovaniemi, Koli, Helsinki,
Turku, Stockholm, 
Koebenhavn, Berlin, 
Muenchen, Holmec.
Hrana: iz avtobusa; zaradi 
izredno radodarnih spon
zorjev stane komaj kaj. 
Prenočevanja: v avtobusu, 
v bungalovih, enkrat v 
šotorih in trikrat v mladin
skih hotelih, kar je 
poprečno stalo dva tisoč 
tolarjev na enega na noč. 
Vstopnine: iz lastnih žepov, 
skupaj približno tristo DEM 
za osebo.
Na pot sem šla zakrknjena, 
češ, gotovo pretiravajo, ko 
tako hvalijo Skandinavijo, vseeno 
pa mi je bil v težkih trenutkih pred 
odhodom, ko sem se kregala - ali ti 
je treba riniti v svet, Ixxli doma - v 
uteho podatek, da se prav v skandi
navske države turisti največ vračajo. 
Saj res, koliko iz naše skupine jih je 
že reklo, da bi šli še enkrat?
Z;ikaj? Mene so najlxilj prevzele tri, 
štiri stvari.
Najprej me je zadelo kot strela z jas
nega sredi norveške pokrajine, 
sredi dežele škratov trolov: gore, 
jezera, slapovi, fjordi, sneg, ledeniki 
- vsega na tisoče, na kilometre v 
višine in globine, v vse smeri; tu je 
vse narava in nič človek; kot da si 
na drugem planetu! In: spet gledaš 
pomlad, čeprav si jo letos doma že! 
Dmgič me je novo spoznanje pre
sunilo v muzeju glasbil Ringve v 
Trondheimu. Po tednu dni

srečevanja z Norvežani sem se tu 
dokončno prepričala, kakšni so. 
Najprej si misliš, da si imel pač 
srečo, da si v trgovini, v kampu, v 
hotelu, v cerkvi, v muzeju naletel 
na prijaznega, a kmalu vidiš, da

tečneža med njimi sploh ni! 
Spoštujejo človeka, ker mu zaupajo 
(nikjer niso gledali, ali smo res vsi 
imeli vstopnice), in spoštujejo sebe 
in svojo kulturo. Zato olxije pred
stavljajo v brezhibni angleščini, z 
nasmehom, z očitno željo, da ti v 
vsem ustrežejo. In prav v muzejih 
lahko to še posebej začutiš: pred
meti tam niso le razstavljeni. Npr.: v 
Ringveju ti v Beethovnovi sobi kus
tosinja na njegovem klavirju zaigra 
Usodno! Pa ne le to: v muzejih se 
družita staro in najnovejše, saj si pri 
predstavitvah pomagajo z vrhun
sko računalniško tehnologijo. Nič 
čudnega, da so Alto s poslikanimi 
pečinami (7 000 let pred n. št.) leta 
1993 razglasili za najlx>ljši muzej na 
svetu!
Tretje čudo, ki se je v Skandinaviji 
zarezalo globoko vame, je seveda

nočno sonce (in sploh sonce, ki 
nam je ves čas delalo družbo). V 
Bergnu je sijalo še ob desetih 
zvečer, v vsem svojem sijaju pa je 
na poti z Nordkappa, na trajektu, 
vzšlo ob dveh zjutraj. Res, dober

dan, noč! Tako te htxlijo pozdravl
jat ljudje s celega sveta, na 
Nordkapp, da te vidijo, ko te ni; ko 
dan utone in se spet takoj prikaže! 
Zanimivo, koliko starejših ljudi to 
zanima!
In še zadnjič: otrpnila sem tudi v 
velemestu, kot je Koebenhavn. Tu 
je vse sama luč, reklama, cirkus; tu 
je vse človek in nič narava; (xl pros
titutk pred sexshopi do ekshibi
cionistov po ulicah in množice tur
istov, ki to gledajo.
Vesela sem, da sem lahko bila med 
temi turisti, cele tri tedne, po celi 
Skandinaviji! Bi lahko živela tudi 
brez tega? Gotovo. A če ne bi izra
bila priložnosti, bi si tega nikoli ne 
odpustila. Za preveč bi bila 
prikrajšana; že za tista dva dni, ko 
sva bila z možem vodiča cele 
skupine - na Finskem od Ivala do

Kolija: v zlatokopu, na faimi haski- 
jev, v laponskem muzeju, pri 
Laponcih na kosilu s prekajenim 
lososom, pri dedku Mrazu, pri 
drugem prečenju severnega 
polamika, na Koliju, kamor si je dal 

na poročnem potovanju 
Sibdius postaviti svoj klavir 
in ob pogledu na finsko 
pokrajino igral, igral... Sicer 
pa je bil vsak par po dva 
dni vodič. Kolikor se je 
dalo, smo se na to 
zadolžitev pripravili že 
doma, je pa za informacije 
v Skandinaviji tudi zelo 
dobro poskrbljeno. Pravi 
mojstri smo bili, če 
računate, da smo se sami 
vodili po čisto neznanem, 
tako po milijonskih mestih 
kot po terenu severnih 
jelenov in losov!
Predvsem pa je bilo zanimi
vo, nepozabno, preveč za 
ta papir. Spomini, stop! 
Skandinavijo je treba pre
prosto doživeti! Če ste 
učitelj, še mogoče toliko 
bolj!
Hvala vsem, ki ste nas 
razumeli in nas pri tej 

ekskurziji finančno ali materialno 
podprli. To so bili:
Lesna, Tovarna oken Radlje ob 
Dravi, VETCONSULT Ljubljana, 
BMK Slovenj Gradec, Tovarna 
meril Slovenj Gradec, Meditrade 
Ljubljana, Nieros Slovenj 
Gradec, KOPA Slovenj Gradec, 
AV Studio Velenje, Mestna 
občina Skivenj Gradec, Mesnina 
Otiški Vrh, Klavnica Jesenice, 
Koroške pekarne Slovenj 
Gradec, Klasje, Pekama Velenje, 
Bistra Ravne, Mesarstvo Smolar 
Dravograd, Mesarija Cehner 
Slovenj Gradec, Foto Tabor 
Slovenj Gradec, Žila Slovenj 
Gradec, KRKA Novo mesto, 
Zavarovalnica Triglav, Prezent 
Milan Vrabič, Tolsti vrh in 
Diskont Žaga^d

Helenu Merkuč
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Družabna kronika

Požar so “zakurili” pirotehniki Sodobno gašenje zahteva podporo tehnike

i. 'jV>r‘jb--i(

K
Reševanje v težkih razmerah, a uspešno

Ponesrečenec z opeklinami bo na varnem
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®M Milil M» I
Zgodilo se je, da je stara država propadla. Nastala je nova - samostoj
na država. Čeprav je bila nova država mnogo manjša, nekaj je pa 
vendarle imela: veliko centralno prestolnico.
V tej veliki centralni prestolnici živijo politiki in narod se zaman 
sprašuje, kdo je večji: velika centralna prestolnica ali politiki.
In ti veliki politiki so takoj, ko so prišli na oblast, ugotovili: važen je 
denar. Obdali so se s kupom svetovalcev in birokratov, in ti so naredili 
velike strokovne raziskave in na koncu ugotovili: važen je denar. 
Politiki so takoj ukrepali. Davčna uprava je takoj pobrala vse davke 
občinam in jih zbirala pri sebi - v veliki centralni prestolnici. Za 
zakon, ki je to predpisal, so rekli, daje evropski zakon.
Takoj zatem je ukrepalo ministrstvo za zdravstvo. Vse prispevke za 
zdravstvo so poslej morale občine 
nakazati v veliko centralnoi prestolni
co. Minister je ob tem izjavil, da je to 
najbolj evropski zakon.
Sledilo je ministrstvo za šolstvo. Vse, 
kar zadeva šole - denar seveda, so 
poslej zbirali pri sebi v veliki centralni 
prestolnici. Za zakon pa je minister 
dejal: to je še bolj kot najbolj evropski 
zakon.
In tako je šlo dan za dnem. Zakoni so 
bili tako evropski, da že bolj evropski 
niso mogli biti, denarja pa je bilo 
vedno več - pri politikih v veliki cen
tralni prestolnici. Vse drugi deli 
države so bili vedno bolj obubožani. In 
naj se je zgodilo karkoli v katerikoli 
občini, poslej so morali za sleherni 
tolar lehtariti vsemogočne uradnike v 
veliki centralni prestolnici.
Primerilo seje, da se je nekje v provin
ci usul plaz in odnesel cesto. Velika 
skala seje zagozdila nad cesto in grozi
la, da vsak čas pade na tistega, ki se bo 
peljal mimo. Z občine so takoj poslali 
depešo v veliko centralno prestolnico.
Odgovora pa ni bilo nobenega.
Naslednji dan se je sestalo vodstvo 
občine, sestavili so delegacijo in skle
nili, da Im» ostala tako dolgo v veliki centralni prestolnici in trkala na 
vsa vrata, da cesto rešijo. Sam župan in vsi možni predsedniki so ses
tavljali delegacijo.
V veliki centralni prestolnici so potem res hodili od vrat do vrat. In 
imeli so srečo: nek nižji uradnik jih je blagovolil sprejeti. Ko so mu 
razložili, kako je s cesto, se je široko nasmehnil in dejal: “Ah, močno 
pretiravate. Tako hudo pa spet ni.” In jih je odslovil. Kako je nižji 
uradnik vedel, da ni tako hudo, čeprav nikdar ni bil v provinci, še 
manj, da bi videl cesto in plaz in skalo, seveda ne vemo. 'l’oda nižji 
uradnik je nižji uradnik in to v veliki centralni prestolnici, in tak ima 
gotovo vse razne sposobnosti, tudi telepatske in lahko hitro ugotovi, 
kaj je in kaj ni.
Mesec dni so župan in njegovi talM»rili nekje v predmestju velike cen
tralne prestolnice in vsak dan trkali od vrat do vrat. In ne zaradi česa 
drugega, ampak ker so se jih naveličali, so uradniki odvezali svoje 
polne mošnje in nekaj tolarčkov namenili za cesto.
Sicer pa se dandanes državljani delimo na tiste, ki živijo v veliki cen

tralni prestolnici in vse ostale. Kakšna je razlika, pove nasledni 
primer:
Jože z Dolenjske je imel veliko smolo. Komaj se je upokojil, že ga je 
zadel avto. Jože je bil hudo poškodovan, tako da ni mogel hoditi. 
Zdravnik mu je predpisal 14 dni v zdravilišču. 14 dni je minilo, Jože 
pa še vedno ni hodil. Zaprosil je za podaljšanje zdravljenja. Gladko so 
mu odklonili. Ko je zadnji dan ves nesrečen ždel v invalidskem 
vozičku, ga je bolnik, ki je zdravil zgolj zlomljeno nogo, vprašal, zakaj 
je slabe volje. Jože mu je razložil, kaj ga je doletelo. Tedaj je bolnik, ki 
je zdravil zlomljeno nogo, Jožetu zaupal, da je v zdravilišču že mesec 
dni in da mu je zdravnik še podaljšal za naslednji mesec.
“Kako je to možno,” se je čudil Jože v invalidskem vozičku, “Od kod

pa si ti doma?” ga je vprašal. “Iz 
velike centralne prestolnice,” mu je 
odvrnil možakar.
Na Primorskem so mostovi že stari in 
dotrajani. Vožnja čeznje je nevarna. 
Saj bi jih domačini sami popravili, 
toda kaj, ko so jim ves denar pobrali 
in poslali v veliko centralno prestolni
co. Ni jim ostalo drugega,'kot da 
naslovijo tjakaj prošnjo, da bi se jih 
vendarle usmilili in popravili mostove. 
Na samo ministrstvo za promet so 
naslovili prošnjo. Pa so dobili odgov
or: “Če so mostovi slabi, potem vam 
priporočamo, da čeznje vozijo samo 
mala vozila.”
Ob tem veleumnem priporočilu so 
domačini odprli usta na stežaj, da jim 
je burja vse zobe prepihala, tako so se 
začudili. Niti na misel jim ni prišlo, da 
bi umaknili s ceste tovornjake in težke 
tovore vozili v osebnih avtomobilih. 
“Da, da”, so dejali Primorci, “pamet 
gospode iz velike prestolnice je na 
zavidljivi ravni.”
Zgodi se, da dobijo veliki ministri v 
veliki centralni prestolnici pismo iz 
Gornje Radgone (v kateri provinci je 
že to?), da je kanalizacija uničena in 

daje ob dežju mesto poplavljeno. “Ha, ha, ha,” se smejejo ministri, ko 
stopajo po alejah velike centralne prestolnice, “nič ni videti, da bi bilo 
poplavljeno.”
Spet drugič iz Šmartnega sporočilo, da je šola v dotrajani stavbi, brez 
telovadnice. Ah, kaj hočejo ti provincialci, zamahnejo z roko ministri, 
pri nas v prestolnici so vse šole urejene in s telovadnico.
Včasih pa vendarle pride kaj iz velike prestolnice. To so letos doživeli 
Metličani. Turistična zveza je pri njih organizirala koncert več glas
benikov iz tujine. Koncert je bil in je uspel, takoj zatem pa so 
Metličani prejeli iz prestolnice račun. Kar glava jih je zabolela: račun 
je bil milijonski. Znani belokrajnski humorist se je pošteno razjezil, 
ko je dejal: “Oni v prestolnici so veliki organizatorji, mi pa plačniki. S 
tujini k... tolčejo po koprivah.”
Tako je torej s to mlado državo. Velika centralna prestolnica (ali 
skrajšano: v c prestolnica), v njej velika gospoda, na drugi strani pa 
vsa nategnjena Slovenija.

Slavček
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75 LET KOROŠKEGA PLEBISCITA (16)

Piše: MIRO PETEK

avstrijske zakonodaje (3. odstavek 
50. člena), čete kraljevine SHS pa 
Ixxio zasedle predel I, ki ga bodo 
upravljale v duhu zakonodaje te 
države (4. odstavek 50. člena). 
Sloviti 50. člen pa v petem 
odstavku nadalje predpisuje, da 
se morajo jugoslovanske čete v 
svojem in avstrijske čete v predelu 
II zmanjšati na število, ki ga bo 
plebiscitna komisija štela kot 
potrebno za ohranitev reda, te 
čete pa naj bi tudi čim prej nado
mestile policijske sile, ki se bodo 
rekrutirane iz krajev plebiscitnega 
območja.

Senžermenska mirovna 
pogodba je stopila v vel
javo 16. junija 1920 in v 
7. odstavku 50. člena te 
pogodbe je bilo opre
deljeno, da mora biti 
ljudsko glasovanje 
opravljeno v roku treh 
mesecev, potem ko bi 
pogodba pričela veljati. 
Plebiscitna komisija pa 
je odredila, da bo 
plebiscit na nedeljo, 10. 
oktobra 1920.
Ti slabi trije meseci do 
dneva glasovanja kajpak 
niso bili dovolj dolgo 
obdobje, ki bi 
omogočilo, da bi se 
Slovenci vsaj delno otres
li nemškega vpliva in 
predvsem nemškega 
upravnega sistema. Ena 
izmed zahtev sodobnega 
meddržavnega plebiscita 
pa je prav v tem, da od 
trenutka odločitve o 
plebiscitu pa do plebisci
ta samega mine toliko 
časa, da se razmere nor
malizirajo, da bi lahko 
glasovalci v miru in brez 
pritiskov izbrali med eno ali drugo 
opcijo. Ivan Tomšič meni, da bi v 
senžermenski mirovni pogodbi 
morali predpisati, da se plebiscit 
na Koroškem opravi v primernem 
roku, potem ko je ta pogodba 
pričela veljati. “Če se je na primer v 
versajski pogodbi iz leta 1919 
glede Posarja predpisal rok 15 let 
od trenutka odločitve o plebiscitu 
od njegove uresničitve, bi bili 
morali za plebiscit na Koroškem 
predpisati vsaj tako dolg rok. 
Glasovalni upravičenci v Posarju 
so bili narodnostno neprimerno 
bolj zavedni, kot je to izrazil del 
koroških Slovencev leta 1920.” 
(Koroški plebiscit, Slovenska mati
ca 1970, str. 397).

Na Novem trgu v Celovcu so Ulili ob letošnji obletnici plebiscita 
pripravili mani plebiscitni cerimonial

Tako je vele
poslaniška konfe
renca 8. junija 1920 
od jugoslovanske 
vlade zahtevala, da 
umakne čete z 
demarkacijske črte. 
Plebiscitna komisija 
pa je šla še dlje, saj je 
zahtevala odstran
itev jugoslovanskega 
orožništva in finan
čne straže celo iz 
vsega predela I. To 
se je tudi zgodilo 18. 
septembra 1920, 
avstrijske čete pa so 
se iz cone B 
umaknile že 27. 
avgusta. Plebiscitna 
komisija se je v tem 
primeru sklicevala 
na načelo paritete. 
Vendar je z umikom 
naših čet iz cone A 
nastal praznina, saj 
je ta predel ostal 
brez jugoslovanske 
vojske, ki je pomeni
la pomožni izvršni 
organ jugoslovanske 
uprave v tem pre
delu.

SVOJEVRSTNA
VOJAŠKA
UREDITEV

Ena od zahtev sodobnega 
meddržavnega plebiscita je tudi 
ta, da plebiscitno ozemlje zasede
jo nevtralne oborožene sile oziro
ma vojska držav, ki so glede izida 
glasovanja povsem neprizadete. 
Senžermenska mirovna pogodba 
je glede tega predvidevala zelo 
svojevrstno ureditev: avstrijske 
čete naj zasedejo predel II, ki ga 
upravljajo po splošnih določbah

SPORNA
GLASOVALNA

PRAVICA
Kdor je hotel glasovati na plebis
citu, je po določilih senžermenske 
mirovne pogodbe (čl. 40., odst. 
10., točke a, b in c) moral doseči 
starost 20 let pred 1. janurjem 
1919, istega datuma je moral imeti 
v plebiscitnem predelu stalno 
prebivališče in končno: v plebis
citnem predelu je moral biti rojen 
ali tem živeti pred 1. januarjem

1912. Prav zadnja določba pa je 
favorizirala nemški živelj, saj je 
bilo že sedem let stalnega prebi
vanja oziroma domovinska pravi
ca dovolj za pravico glasovanja. 
Nemci pa so bili tisti, ki so se v 
zadnjih letih tu naseljevali, 
medtem ko so se Slovenci iz 
gospodarskih razlogov morali 
celo preseljevati drugam.

Normalo bi bilo, da bi pravico do 
glasovanja imeli avtohtoni prebi
valci oziroma le osebe, ki so se 
rodile v predelu I in katerih starši 
so bili Korošci. Poleg tega so 
glasovalno pravico imele tudi 
osebe, ki so se v tem predelu 
rodile kot otroci tujerodnih 
uslužbencev, oficirjev in vojakov. 
Plebiscitna komisija pa je na svoji 
seji dne 26. avgusta 1920 še skle
nila, naj glasovalni upravičenec 
glasuje v tisti občini, v kateri je 
živel nazadnje šest mesecev 
nepretrgoma, do vključno 1. jan- 
muarja 1919. Tudi ta sklep je bil 
voda na mlin Nemcem, saj so 
prav oni naseljevali svoje ljudi 
med koroškimi Slovenci in ne 
obratno. Tako so mnogi Nemci, 
ki so imeli s 1. januarjem 1919 
stalno prebivališče na Koroškem, 
lahko oddali svoje glasove za 
Avstrijo in s tem pomagali preseči 
glasove avtohtonih prebivalcev. 
Na drugi strani pa mnogi 
Slovenci, ki so se s Koroške 
odselili zaradi raznilt pritiskov, 
niso imeli pravice glasovati, če 
niso tam prebivali 1. januarja 1919 
in prej.

Prežihov Voranc je v Požganici 
takole zapisal: ”Ob istem času so 
se začele razlivati tudi avstrijske 
množice proti glasovalni coni. V 
prvi vrsti je prišlo na ozemlje štiri 
tisoč glasovalcev iz Celovca, iz 
Beljaka, iz gornještajerskih revir
jev, z Dunaja, ki so bili doma na 
glasovalnem ozemlju, pa so se 
naselili v središčih, ki so že 
desetletja in desetletja vsrkavala 
odvisno kmetsko prebivalstvo 
tega ozemlja. Plebiscitna komisija 
je na pritisk Italije dovolila glaso
valno pravico tudi tem izel- 
jencem, ki so bili v ogromni 
večini že Nemci. Prišlo je štiri 
tisoč najboljših agitataorjev, po 
velik večini socialdemokratov, 
prežetih z mislijo, da pomagajo 
rešiti južno Koroško tujega impe
rializma. Ta štiritisočglava vojska 
je odločila plebiscit..." (Prežihov 
Voranc, Požganica, Založba 
Obzorja, 1919, str. 424).

(se nuduljuje)
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Kultura

NAGRAJENA
KAKOVOST

Črnjan Tomo Jeseničnik prejel posebno nagrado za 
fotografijo.

V natečaju Slovenska fotografi
ja leta, ki sta ga letos prvič 
organizirala Urad RS za 
informiranje in KODIA - agen
cija za distr ibucijo fotografije iz 
Ljubljane, je prejel posebno 
nagrado žirije TOMO 
JESENIČNIK, fotograf iz Črne 
na Koroškem, sicer tudi 
sodelavec Prepiha.

Žirija v sestavi Hugues Vassal 
(agencija GAMMA press 
images iz Pariza), Želimir 
Koičevič (Zagreb), Sandi 
Čolnik (TV Slovenija), Tine 
Guzej (Delo), Vitja Matjašič

(Urad RS za informiranje) in 
Andrej Jerovšek (KODIA) je 
nagrado za fotografijo plavalca 
Fužinarja utemeljila takole: 
Jeseničnikov posnetek je bil 
inspiriran s podobnim nagra
jenim posnetkom na natečaju v 
tujini. Ker pa je Jeseničnik 
dodal v svojem delu perfekcijo 
tehnike in pravilni timing, je 
njegov posnetek v mnogih 
pogledih celo boljši.
Na prvem slovenskem natečaju 
je sodelovalo 53 avtorjev s 675 
posnetki, Tomo pa se je s svoji
mi deli uvrstil med najbolj 
uspešne. ČestitamoO -vik

O proizvodnja montažnih podplatov 
Q proizvodnja termopiastičnih granulatov 
O posredovanje v zunanji trgovini

carinska cona Dravograd 
Otiški vrh 25a 

62370 Dravograd 

te!.: 0602 45 131 

fax: 0602 41 631

PAR ITALUA - PAR MOSKVA - PAR MINSK

ŠTAJERSKIH 7 
V SLOVENJ

GRAŠKEM 
STUDIU

Zadnje čase smo v Slovenj
graškem studiu videvali enega 
trenutno najpopularnejših sloven
skih narodnozabavnih ansam
blov, Štajerskih 7. Pripravljali so 
posnetke za njihov CD in kaseto. 
Preden odletijo na turnejo v 
Avstralijo, pa nameravajo v tem 
studiu posneti še nekaj svojih 
skladb.
Skoraj enako pot so pred tem 
naredili najuspešnejši slovenski 
rockerji Sank Rock. V slovenj
graškem studiu so že maja pos
neli ves material za svoj Unpluget 
projekt, nato pa odleteli čez lužo 
v Ameriko. V kratkem je pričako
vati izid njihove Unpluget kasete 
in CD-ja.
Mežiški dekliški zbor Strune 
izpod Pece je julija posnel v 
studiu material za svojo prvo 
kaseto in pod okriljem založbe 
GEC dočakal njen izid v začetku 
septembra. To je bila že deveta

kaseta, ki jo je v svojem še ne leto 
dni starem delovanju izdala 
založba GEC iz Slovenj Gradca. 
Omenjeni projekti, vsi niti niso 
našteti, pa niso edino, kar se je v 
poletnih dneh dogajalo v slovenj
graškem studiu. Tega so še dodat
no opremili z nekaj kosi naj
sodobnejše studijske tehnologije 
in ga tudi kadrovsko okrepili. 
Stalni sodelavec v studiu je 
namreč postal Matej Kovše, znan 
kot polovica ansambla After 
Eight. Skupaj z lastnikom studia 
Rudijem Jeseničnikom, poz
nanem kot bobnarju sedaj že leg
endarnih koroških rockerjev 
Četrta Dimenzija, pa sta studiu 
končno našla ime. Studio, katere
ga je ustanovilo podjetje GEC iz 
Slovenj Gradca, boste odslej 
srečevali pod imenom Studio 
Royal. Seveda, po kraljevsko za 
najboljše muzikante...□
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Qasgbdi

Dr. Silvija Borovnik

SKUPINSKA 
SLIKA Z 

RAVENSKO 
GIMNAZIJO

Zgodba in zgodovina, tako se je odloul ured
niški odbor, ko je pred približno letom in pol 
pričel snovati zbornik z naslovom Zgod(b)ovina 
Gimnazije Ravne na Koroškem. K sodelovanju 
je povabil približno petdeset bivših dijakov 
ravenske Gimnazije, predstavnikov različnih 
generacij. V dragoceno pomoč nam je bilo delo 
dolgoletnega profesorja Toneta Sušnika, ki je 
pripravil prve predloge, kdo naj bi v zborniku 
sodeloval, uredniški odbor pa je seznam 
sodelujočih, od katerih se je večina prijazno 
odzvala našemu vabilu, še razširil in dopolnil. 
Ne le spoštljiva višina znanstvenih nazivov, ki 
so jih bivši dijaki medtem že dosegli, temveč 
pestrost poklicev in bogata raznolikost njihovih 
življenjskih poti - tako je bilo naše vodilo.

Ko sem kot urednica ponujala 
uredniškemu odboru zasnovo 
bodoče knjige, sem imela v mislih 
predvsem osebno knjigo, tako, ki 
naj bi jo ljudje jemali v roke, v 
kateri bi našli tudi sebe, svoje 
starše, svojo zgodbo, generacijo 
in seveda - svojo nekdanjo šolo. 
Mislim, da je ta ideja uspešno 
zaživela. Besedila, spomini ali pa 
slike iz sedanjosti, vendar s 
koreninami v koroških krajih, so 
polagoma pričela sestavljati 
mozaik najrazličnejših mladosti - 
in od tod tudi toliko rdeče barve 
na ovitku, saj Gimnazija vendar 
ne more ostareti -, pa tudi stisk in 
zadreg, uspehov in porazov, 
vsega tistega pač, kar se človeku 
tako hitro in ne da bi sam hotel 
nabere v nahrbtnik, v popotno 
torbo, se mu priplazi v najbolj 
skrito kamro.

Iz besedil se tako polagoma ses
tavlja osebna, vendar tudi čisto 
prava, kar najbolj pristna zgodo
vina ustanove, ki praznuje 50 - 
obletnico ustanovitve. Ta Zbornik 
je ne samo, temveč tudi - portret 
ravenske Gimnazije. Njena slika 
sega od tistih davnih časov, ko jo 
je ustanovil njen veliki učitelj, 
kakor dr. Franca Sušnika pogosto 
imenujejo avtorji v tem Zborniku, 
preko čeri odpiranja Slovenije v 
svet in tegob usmerjenega izo
braževanja v današnji čas.

Podobo ustanove, ki smo jo njeni 
bivši dijaki s svojimi besedili ali pa 
s slikovno dokumentacijo poma
gali sestavljati, bi lahko imenovali 
Skupinska slika z gospo. Ob njej 
pa v ozadju ne slutimo le nepre
cenljive kulturne dediščine, ki jo

je vsem nam zapustil dr.Sušnik, 
temveč slišimo tudi citre prof. 
Lodranta, zanosne ure 
slovenščine pri zakoncih 
Mrdavšič (seveda pri vsakemu 
posebej), sendviče in kremšnite 
po dramskih vajah pri prof. 
Tonetu Sušniku, nekateri pa se 
spominjajo tudi seznama nujno 
potrebnih stvari za bivanje v 
povojnem dijaškem domu - lastne 
slamarice, menažke in jedilnega 
pribora - , drugi Golčerjevega 
fička, vlakarstva in enajste šole v 
Kodrinovi mlaki. Ta naša skupins
ka slika z gimnazijo pa prinaša 
tudi neizprosen opomin na čas, ki 
mineva - ali kot piše skladatelj 
Lojze Lebič:

“Sodim h generaciji, ki je doživela 
preveč novega - prodor v svet 
atomov, nadzvočno hitrost, divje 
razširjanje sporočil, informatiko, 
telefonijo, televiziomanijo, 
računalništvo in kopernikanski 
preobrat, ki ga je povzročila 
mediamorfoza. Vse to v življenju, 
ki se je v koroški mladosti začelo 
skorajda še v mitski preteklosti s 
štorijami o urokih, o cahnih, o 
divji jagi, o čudnih živalih, kači z 
mačjo glavo, o samotnih 
križpotjih, kjer vodi... V svetu, ki 
je še dajal občutek tega, kar je 
srednjeveški človek doživljal kot 
enost. Predvsem z naravo. Tako 
kot takrat, kadar smo na Uršlji 
gori šteli odmeve in se je zdelo, 
da smo del tega veličastja. ”

Besedila, objavljena v zborniku, 
pa so tudi “obračun s seboj” oz. 
poskus, kako odgovoriti na 
vprašanje “Kaj sem, gimnazija 
moja, storil s tvojimi popotnimi 
darovi”. V članku, ki ga je napisal 
gospod dr. Špegel z Inštituta Jožef 
Štefan v Ljubljani, pa se pojavi 
tudi zanimiv predlog za razvoj, 
tudi misel, ki je po drznosti 
primerljiva s Sušnikovo v času, ko 
je snoval Gimnazijo, ustanovo, ki 
je s svojo mlado močjo pomagala 
preoblikovati Koroško:
“Na prvi pogled in spričo sedanjih 
gospodarskih stisk je videti 
zamisel že v zasnovi utopična. In 
vendar verjamem, da je 
uresničljiva, da naša Koroška (...) 
potrebuje svojo visokošolsko 
ustanovo vsaj toliko kot njen 
avstrijski del s celovško univerzo 
(...)’’.
Šolanje na ravenski Gimnaziji je 
marsikomu daljnosežno zaz
namovalo ali pa kar določilo živl
jenje, pričajo njeni bivši maturanti. 
Kadar se vsak posebej - in zanimi

vo, ne da bi jim to kdo prišepnil - 
približajo tej misli, pa se pogosto 
tudi pošalijo, kar daje našemu 
Zborniku poseben čar. Tako npr. 
Štefan Vevar, današnji literarni 
prevajalec, hudomušno zapiše: 
“Če dr. Sušnik po vojni ne bi 
postavil te gimnazije, bi se bil moj 
oče, Mežičan, bržkone vpisal na 
mariborsko ustanovo, moje 
mame Ravenčanke ne bi bil nikoli 
spoznal in potem - zbogom jaz!” 
In kdo bi Slovencem potem, se 
lahko sprašujemo dalje, prevedel 
denimo Libuše Monikovo, lan
skoletno vileniško nagrajenko...

Uredniškemu odboru pa, ki je 
izbiral avtorje za ta Zbornik, ne 
more nihče očitati, da je za sode
lovanje poprosil le take nekdanje 
dijake, ki se jim je tako rekoč že v 
plenicah videlo, da bodo nad
povprečno nadarjeni. O slednjem 
priča tudi zabavno besedilo 
Andreja Rozmana, današnjega 
ambasadorja slovenske kulture na 
Slovaškem, ki se pričenja takole: 
“Leta 1962 sem prvič obiskoval 
1.letnik ravenske gimnazije.”

In še:
“Prebirali smo Ano Karenino, 
Vojno in mir, Nesrečnike, Kralja 
Ojdipa idr. Od Vojne in miru smo 
brali samo vojno, za mir smo bili 
še premladi. Učili smo se ruščino. 
Jaz pa sem vztrajno pisal gnar in 
keden ter nisem znal sklanjati 
samostalnika prsi, kar me je na 
koncu šolskega leta drago stalo.”

In kakšni le, če ne polni humorja, 
naj bodo spomini na gimnazijska 
leta? V zborniku se tako hudo
mušno simbolno zarisuje obraz 
vseh 4500 maturantov, kolikor jih 
je gimnazija v minulih letih poma
gala poslati v svet, pa tudi pokra
jine in življenja, ki se je včasih le 
prepočasi spreminjalo.

Naša gospa šola je, tako kot vsaka 
prava mama, ponosna na ves svoj 
zarod. Njeni otroci pa, kakor piše 
gospa Terezija Večko- s. Snežna, 
tako ali drugače priznavamo: “V 
resnici se nismo poslovili od nje. 
Del zgodovine vsakega od nasje. ’
Zgodovine, ki nas še vedno nago
varja in ki smo jo zato zapisali kot 
ZGODBOVINO.

Kot glavna urednica se vsem 
sodelujočim zahvaljujem za 
marljivo delo, najbolj pa za duh, 
ki smo g'a skušali ujeti in ga 
naseliti v to knjigo. □
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Novcxdobni kotiček

MEDITACIJA 
- NAČIN 

ŽIVLJENJA

Piše: Miša Felle

Kaj napisati o meditaciji, ki je dala dela za cele knjige avtorjem z vseh 
kontinentov, vseh religij, in to na piškavo stran papirja? Še pred 
nedavnim bi vam zagotovila, da je to nemogoče. Toda, dragi moji, vse 
se neprestano spreminja, tako aidi moja spoznanja in odnos do neka- 
terih stvari. Tudi do meditacije.
Nedvomno je res, da pomeni meditacija pot do samorazvoja, ampak 
tehnike so tako različne in toliko jih je, da tu vse prevečkrat pride do 
zmede: kaj izbrati? Zakaj sploh meditirati?
Najprej se je potrebno zavestno odločiti za delo na sebi. V početju je 
treba poiskati cilj. Pri večini, Id se odloči za meditacijo, gre za željo po 
samorazvoju, raziskovanju lastne zavesti, za težnjo po harmoniji s Sabo, 
planetom, vesoljem. To ni in ne sme biti beg pred resničnostjo, pred 
norim vsakdanom civilizacije, ki bo zdaj zdaj dosegla tehnološki 
vrhunec, ampak je le iskanje še druge plati Resnice. Resnic pa je toliko 
kot nas ljudi. Resnica ni Bog, ni Kristus, ni Buda. Resnica enostavno JE 
in vsakdo skozi meditacijo pride do svoje.
Kar naenkrat postane svet lep. Rože SO rože. Barve SO barve. Ljubiš 
ljudi, naj bodo po naših naučenih merilih kakršnikoli. Nihče te ne moti, 
nikogar ne motiš. To je lahko le teorija, kajti besede ostajajo enake. 
Nekega dne se enostavno zgodi in v hipu veš, da te besede spremljajo 
popolnoma drugačni občutki in si srečen, da dihaš, hodiš, se smeješ, 
jokaš, živiš.
Življenje je lepo, Zeleno, te ljubim zeleno, Bistvo je očem skrito - števil
ni izreki dobijo nov prizvok, ki ga zdaj prepoznavaš...
Do danes smo se uspeli tako oddaljiti od druge plati medalje, da je Ife 
redkim prizanešeno, da brez meditacije dosežejo zgoraj omenjeno, kà* 
nekateri imenujejo tudi nirvana. Nirvana ni v nebesih, je tu, na Zemlji! 
Če ste na začetku in bi se radi s pomočjo meditacije približali 
občutkom, ki sem vam jih iskreno natresla iz lastnih izkušenj, potem 
dovolite še nekaj nasvetov:
▲ Literature je dovolj, poiščite tehniko, ki vam najbolj ustreza, na voljo 

so komplicirane, enostavne, budistične, hindujske, zenovske, 
indijanske, vsakdo potrebuje svojo.

▲ Še najbolje je, da vas v telmiko uvede nekdo, ki to zna, toda pre 
verite, ali le misli, da zna, ali tehniko resnično obvlada.

▲ Med meditiranjem ne bežite od Sebe, pobeg v vesolje ne pelje do cilja.
▲ Če pravilno in z znanjem izvajate katerokoli tehniko, vas ne more 

odnesti, prinese vam le nov, kvalitetnejši način življenja.
▲ Morda vam bo bistvo meditacije približala knjiga W. Blooma: 
Meditacija v svetu, ki se spreminja.
▲ Vztrajajte!
Meni je bilo potrebno štirideset let tega življenja (prejšnjih ne štejem), 
zadnji dve leti različnih telinik, toda ni mi žal.
In ne pozabite, vse imate v sebi, nihče vam nirvane ne more dati, me- 
ditacijske tehnike so le pripomoček, ki vam pomagajo na lastni poti.
Ob Ivarčkem piše: Zeleno, te ljubim zeleno! Želim vam, da prav to 
zeleno začutite tudi v sebi. □
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Piše: Avguštin Rašcan, up. 
župnik iz Kotelj

KJE SO 
ČLOVE
KOVE 
MEJE?
Sedemdesetera plemena po 
vesoljnem potopu so po bibliji 
raznolika, nemima, prepirijiva in v 
strahu zaradi porazdelitve 
ozemelj. Selitve proti vzhodu 
vedno bolj stran od raja in proč od 
božje bližine povzročijo gradnjo 
stolpa v Babilonu, ki postane bib
lijski simbol človeSkega 
prekoračevanja meja. Rečeno je: 
“Dajmo, sezidajmo si mesto in 
stolp z vrhom do neba in si nare
dimo ime, da se ne razkropimo po 
vsej zemlji!” (1 Mz 11,4). Velja 
pravilo: VSE, KAR SE ZDI 
MOGOČE, JE DOVOLJENO.
Ali je torej človekova težnja po 
napredku, samouveljavitvi in 
tehničnem napredku greh sam po 
sebi? Nikakor, pregreha je le v 
častihlepnem namenu, da bi si 
ljudje naredili svoje ime. Ta drža 
izhaja iz nezaupanja v Boga in 
stanja lastne negotovosti. Ko 
namreč človeku zmanjka zaupan
ja v onostranski razlog življenja in 
se zanaSa le nase ter hoče vzeti 
usodo v svoje roke, mora imeti 
sam v sebi božjo moč - BITI SAM 
SEBI BOG. Gnan od strahu se 
mora obračati, vrteti in delati, da 
bi se potrdil in uveljavil - biti mora 
kot Bog. Čim večji je strah, tem 
bolj se hoče uveljaviti in tem večja 
je potreba po varnosti. 
Stopnjevanje take človekove 
dejavnosti nujno pripelje do “pre

gretja vseh varovalk”. 
Prekoračitev meja se konča v 
BLODNJAH O VSEMOGOČ
NOSTI. Narediti si svoje ime 
pomeni: izstopiti iz božjega 
odnosa, hoteti sam odločati o sebi 
in biti namesto Bogu odgovoren 
le sebi samemu, kvečjemu Se 
komu, ki ti je enak. Dalje to 
pomeni: ustvarjati neminljivo živ
ljenje iz minljivih materialov. Ti 
poskusi ne morejo biti uspešni in 
se vedno izjalovijo. S častihlepjem 
in nezmernostjo ni mogoče zgaditi 
trdnega mesta in stolpa, ki bi segal 
do neba ter na ta način premagati 
strah in negotovost v sebi.
Ko se ljudje enačijo z Bogom, se 
osmešijo. Bog sam se spusti z 
nebes, da bi si ogledal mesto in 
stolp, ki so ga zgradili. Kako zelo 
naivna je ta predstava o Bogu, a 
hkrati tako ironično globokoum
na. Ljudje hočejo zgraditi stolp, 
katerega vrh bo segel do neba, 
vendar pridejo ravno tako daleč, 
da ga Bog ne more videti s pros
tim očesom, ampak se mora 
spustiti z nebes, da ga lahko 
opazi: tako majhen je njihov stolp. 
“TA, KI IMA PRESTOL V NEBE
SIH, SE SMEJE, GOSPOD SE JIM 
POSMEHUJE.” (Ps 2,4)
Zgodi se ravno obratno, kot so 
hoteli ljudje. Kjer se neha pogovor 
- dialog človeka z Bogom, tam 
grozi nevarnost, da se tudi ljudje 
med seboj ne razumejo več, 
SKUPNOST JE RAZBITA. Tu ne 
pomagajo več nobeni tolmači in 
prevajalci. Četudi govorijo isti 
jezik, se ne razumejo. “Glej, vsi so 
eno ljudstvo in imajo en jezik in to 
je začetek njihovega početja; zdaj 
jih ne bo nič zadrževalo, da ne bi 
storili, kar koli jim pride na um. 
Dajmo, stopimo dol in zmešajmo 
tam njih jezik, zato da drug dnige- 
ga govorice ne Ixxlo razumeli!” (1 
Mz 11,6.7).
Vsi stolpi, grajeni v nelx>, mečejo 
nečloveške sence: vojne,
izkoriščanje, hlapčevstvo, trpljen
je, stisko in smrt. Blodnja o vse
mogočnosti vodi v totalno 
gospodovanje človeka nad 
človekom in tako v razčlovečenje 
obeh, gospodujočih in 
obvladovanih. ČLOVEK
POSTANE STVAR. Tako so možni 
Auschwitz, Arhipelag Gulag in 
Bosna.
Zgodovina med Bogom in ljudmi 
se nadaljuje. Slišati je naivno, sko
raj postano, vendar je res: “ČE 
GOSPOD NE ZIDA HIŠE, SE 
ZAMAN TRUDIJO ZIDARJI" (Ps 
127,la). Gospod, kljub vsemu 
nam zidaj hišo! □

MOTOTEMPO
Prevalje

PRIDRUŽITE SE (ZELIKI DRUŽINI VOZNIKOV
i/ avto šoli MOTOTEMPO Prevalje:

© ker je Vaš denar pri nas Več Vreden 

© ker organiziramo CPP V Vašem kraju 

©ker se Boste naučili Voziti Varno, Varčno in okolju 

prijazno

© ker smo šola prijaznih ljudi

© rezervirajte si prosto 
mesto in ceno

teL : 22-879, 21-028

VLJUDNO VABLJENI !

lek OJatìlJaBìiii
PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo s 
področij: 
PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTUE

(§W lek d.d. Opyjiairoffl

tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d.d. 
61117 Ljubljana, Verovškova 57, p.p. 81 

telefon: (061) 168-21-61 
telex: 39403

telegram: Lek Ljubljana 
telefax:: (061) 168-35-17
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V Dravogradu komnli prvo faio izgradnje športnega (entra

mmm -
Odprtje nogometnega igrišča pomembna pridobitev za Dravograd ■ Z nadaljno izgradnjo športnega centra bo 
Dravograd postal pravo športno središče ■ Načrtovana tudi izgradnja dvorane ■ Uspešna nogometna šola.

Članska ekipa NK Dravograd, ki je 
po 8. kolih povsem pri vrhu tretje 
sloveaske nogometne lige - vzhod, 
je v soboto, 3o. septembra, prvič v 
letošnji sezoni zaigrala na svojem 
povsem obnovljenem stadionu. 
Pred tekmo Dravograd - Steklar so 
namreč svečano predali svojemu 
namenu objekt, ki bo poslej služil 
vsem selekcijam tega koroškega 
kluba, kakor tudi nogometni šoli, ki 
jo vodi trener prvega moštva 
Marjan Pušnik in jo obiskuje blizu 
200 otrok.
Dravograd, mesto na stečLšču treh 
koroških dolin, postaja nedvomno 
pravo športno središče. Kajti, kot je 
bilo povdarjeno nekaj dni pred 
otvoritvijo stadiona na tiskovni kon
ferenci, Ixxlo v naslednjih letih ure
dili na območju takoimenovanega 
Koničastega polja ali Špicfclda pravi 
športni center Dravograda.

Zamisli o njegovi izgradnji segajo 
že leta nazaj. Načrt za izgradnjo 
sodobnega športnega centra, 
katerega osrednji objekt je za zdaj 
odprto nogometno igrišče, je začel 
postajati realnost pred tremi leti, ko 
so v Dravogradu izglasovali samo
prispevek. Dravograjski župan, 
dipl. inž. Rado Krpač, ki si skupaj z 
odborom za izgradnjo športnega 
parka izjemno prizadeva za ures
ničitev tega pomembnega projekta, 
je poudaril, da nameravajo zgraditi

športni center v treh fazah: tako so 
najprej izpeljali rekonstrukcijo stare
ga igrišča, kjer so teren poglobili za 
nekaj metrov, izkopali preko 32 
tisoč kubikov materiala in travnato 
rušo za igrišče pripeljali celo iz 
tujine. Za to prvo fazo izgradnje ser 
porabili okoli 25 milijonov tolarjev, 
od katerih so dobre štiri milijone 
namenili ureditvi pomožnega 
igrišča ob Meži.

PRIHODNJE 
LETO OSTALI 

OBJEKTI
Do konca mandatnega obdobja so 
si vodilni občinski možje v 
Dravogradu zadali nalogo izpeljati 
takoimenovano drugo in tretjo 
fazo. Na stadionu oziroma v 
neposredni bližini poslovno - 
trgovskega centra Tralrerk želijo že 
prihodnjo pomlad pričeti z izgrad
njo atletske steze, raznih igrišč za 
košarko, rokomet in odbojko ter 
ostalih spremljevalnih objektov. V 
doglednem času, pričeli naj bi 1997 
leta, pa nameravajo zgraditi .še 
športno dvorano, za katero je že 
rezerviran prostor in pripravljena 
osnovna komunalna opremljenost. 
Po besedah Rada Krpača naj bi 
denar kot doslej zbirali s samo

prispevkom. Prebivalci KS 
Dravograd so oziroma Ixxlo do pri- 
hodnjega leta zbrali okoli 17 mili
jonov tolarjev, nekaj sredstev (8,5 
milijona tolarjev) je za dosedanjo 
investicijo prišlo iz občinskega 
proračuna, kjer je investicija jasno 
izkazana, za novo športno dvorano 
si obetajo, da bo “malho” odprla 
tudi država, nekaj pa bodo pri
maknili še sponzorji.
Z gradnjo glavnega igrišča so pri 
čeli junija letos in imeli v začetku 
kar nekaj težav z izvajalci del. Z 
gradnjo je pričelo gradbeno podjet
je Stavbenik, po njegovem stečaju 
pa je delo do konca opravilo pod
jetje IGEM, ki je ponosno, da so iz 
starega igrišča naredili čudovit 
objekt. Obrtniška dela oziroma 
finalizacijo travnatega terena je 
opravilo ptxljetje AB z Bleda. Član 
iniciativnega odbora za izgradnjo 
športnega centra v Dravogradu 
Mihael Ločičnik je med drugim 
povdaril, da so oba igrišča obnovili 
v rekordnem času, navkljub omen
jenemu zapletu, in da bo projekt 
nadaljne izgradnje centra že kmalu 
predstavljen javnosti, ki bo imela 
možnosti dati pripombe. Dravo
grajčani namreč menijo, da športni 
park ne sme biti namenjen 
izključno nogometašem, čeprav 
ima ta panoga v kraju tradicijo in 
tudi največ privržencev. Objekti 
bodo služili aktivnim športnikom, 
predvsem mladim, ki organizirano 
vadbo pogrešajo, pa tudi vsem 
rekreacije željnim občanom.

NOGOMETNA
ŠOLA

Na tiskovni konferenci so tudi pov- 
darili, da vzporedno s to smelo 
investicijo športnega centra deluje v 
Dravogradu ena izmed najkvalitet
nejših nogometnih šol v Sloveniji, v 
katero je vključenih okrog dvesto 
otrok. To je ena izmed osmih šol 
nogometa, ki jih je verificirala NZ 
Slovenije. Ustanovili so jo lani 
febmarja, poteka pa pod okriljem 
kluba, pod vodstvom Marjana 
Pušnika in še šestih trenerjev.

Marjan Pušnik

Vodilo te šole je - delo, medsebo
jno spoštovanje, športna vzgoja ter 
pozitivno oblikovanje osebnosti. 
Menijo namreč, da brez prave 
načrtne športne vzgoje, ki krepi telo 
in duha, še tako bogat otrok ostane 
reven. Prav zato, je na konferenci 
dejal Marjan Pušnik, vabijo v to šolo 
fante iz vse Koroške. Šola se 
ponaša z dobrim kadrom, pri 
finančnih sredstvih pa priskočijo na 
pomoč tudi starši, ki prispevajo 
mesečno članarino tisoč tolarjev. Pri 
delu šole namreč ne sodeluje le 
domač klub, temveč ima v njem 
pomembno besedo tudi svet 
staršev, šola pa ima tudi sponzorje. 
Udeležujejo se raznih tekmovanj, ki 
jih organizira NZ Slovenije, selekcije 
dečkov do 10, 12 in 14 let pa so že 
med najboljšimi v vzhodni regiji. 
Ekipe so razporejene v skupine A, 
B in C, med njimi je že kar nekaj 
kandidatov za slovenske selekcije. 
Med najbolj perspektivnimi mladi
mi nogometaši je prav gotovo 
Damjan Jamnik, ki nastopa za 
selekcijo starejših dečkov - U 14. 
Seveda zajema ta šola tudi kadetsko 
in mladinsko kategorijo.
Na dobre rezultate vplivajo tudi 
kakovostni treningi, te v petih 
skupinah izvajajo trikrat do petkrat 
tedensko, medtem ko pozimi orga
nizirajo vadbo nekje ob morju. 
Dravograjske nogometne naraš
čajnike so že obiskali tudi Brane 
Oblak, dr. Zdenko Verdenik in dr. 
Branko Elzner. Marjan Pušnik 
pravi: “V letošnji sezoni imamo v 
načrtu ogled ene izmed tekem 
munchenskega Bayerna. V šolo 
vabimo tudi že otroke iz male šole, 
ki seveda igrajo na manjših igriščih. 
Naš cilj ni le vzgoja igralcev za 
potrebe dravograjskega kluba, 
temveč predvsem športna šola, iz 
katere lahko njeni učenci brez 
problemov odhajajo v druge klube. 
Takšne šole bi bile primerne tudi v 
dnigili krajih na Koroškem.”Q

Ivo Mlakar
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Ponosno sprejeli zahtevno nalogo ■ 30. kros Atletske 
zveze Slovenije za pokale "Dela" - Blizu dva tiso« 
udeležencev?

Športni delavci na Ravnah so 
s ponosom sprejeli zahtevno 
nalogo, izvedbo jubilejnega 
3o. krosa AZS za pokale 
Dela, ki bo v soboto, 14. 
oktobra. Zavedajo se, da bo 
treba do potankosti izpeljati 
vse načrtovane akcije in 
ničesar ne prepustiti slučaju, 
kajti kros občinskih reprezen
tanc bo izjemno množičen. 
Na Koroško naj bi prišlo blizu 
dva tisoč udeležencev, ki 
bodo nastopili v 15 kategori
jah.

Organizacijski odbor prire
ditve, ki bo nedvomno pro
mocijsko izjemno odmevna 
za Ravne kot znano železar
sko in športno središče, vodi 
župan občine Ravne - Preval
je Maks Večko, podpredsed
nik odbora in koordinator 
prireditve je dr. Bojan 
Borstner. vodja tekmovanja 
pa direktor Športnega zavoda 
Ravne Zdravko Kotnik, sicer 
znan atletski strokovnjak in 
trener Koroškega atletskega 
kluba.

“Mi smo seveda z veseljem 
sprejeli organizacijo tega 
jubilejnega krosa, vendar se 
zavedamo, da je to za nas kot 
prireditelje, kot tudi za kraj 
Ravne, izredno velik zalogaj. 
Ne bom dejal, da nas je strah, 
toda tako množičnega tek
movanja pri nas še ni bilo in 
zato nimamo pravih izkušenj. 
Seveda smo poiskali pomoč 
pri Atletski zvezi Slovenije, 
medtem ko nam bo pri 
obdelavi podatkov priskočila 
na pomoč firma Timing iz 
Ljubljane. Upamo, da bomo

tekmovanje izpeljali v zado
voljstvo vseh, saj imamo 
številne sodelavce, ki so raz
porejeni po raznih službah. 
Blizu sto naj bi jih sodelovalo 
pri izvedbi krosa” je povedal 
vodja tekmovanja Zdravko 
Kotnik.

In kje bo kros potekal? Progo 
(krog bo dolg 1000 m) bodo 
speljali po parku, v bližini 
gimnazije, študijske knjižnice 
in Doma telesne kulture. V ta 
namen so dodatno uredili 
sprehajalne steze. Proga je 
peščena in bo možen tudi 
nastop v šprintericah, 
medtem ko bo prostor za 
ogrevanje tekmovalcev in 
tekmovalk na bližnjem šta
dionu.

Ravne, ki so dolgoletni atlets
ki center koroške regije, 
bodo torej 14. oktobra v zna
menju “kraljice športov”. Za 
prireditev, ki se bo pričela ob 
lo.45 uri s slovesno otvoritvi
jo in nato s teki najmlajših 
kategorij dečkov in deklic na 
looo m dolgi progi, vlada 
precejšnje zanimanje. Še pred 
otvoritvijo bo župan občine 
Ravne - Prevalje Maks Večko 
pripravil sprejem za župane 
oziroma predstavnike občin. 
Ob koncu tekmovanja se 
obeta še posebna novost, in 
sicer tek županov na 1000 m 
dolgi progi, ki bo manifesta- 
tivnega značaja in bo prvič 
izveden prav na Ravnah. 
Župan občine Maks Večko, 
ki je navdušen planinec in 
ljubitelj tekov v naravi, bo 
zanesljivo zraven, tako nam 
je vsaj zatrdil.□ -im

(0)©-
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Ob koncu sedemdesetih let, 
pred domala več kot poldrugim 
desetletjem, smo v Sloveniji z 
veliko vnemo gradili trimske 
steze. Takrat izjemno popu
larno telovadnico v naravi je 
imel praktično že vsak manjši 
kraj. Tudi na Koroškem nismo 
stali ob strani. Samo v krajih 
Mežiške doline je bilo v tem 
obdobju zgrajenih sedem trim 
stez, po dve v Črni in na 
Ravnah, ter po ena v Mežici, na 
Prevaljah in v Kotljah.

V začetku so resda služile svo
jemu namenu, obiskovali so jih 
predvsem učenci osnovnih šol, 
pa tudi aktivni športniki in 
rekreacije željni občani. Toda 
kmalu je začetna navdušenost 
splahnela in le redke trim steze

so bile v zadnjih letih dobro 
obiskane. Večina jih danes kaže 
dokaj klavrno podobo; so 
dobesedno uničene in pre
puščene zobu časa, kajti zadnja 
leta v obnovo in popravilo trim 
stez ni nihče vlagal omembe 
vrednih sredstev. Nič čudnega, 
da so naprave na njih dotrajane 
ali povsem uničene.

Prav zato je hvale vredna 
odločitev Športne zveze in 
Športnega zavoda Ravne 
Prevalje, da na pobudo 
Ministrstva za šolstvo in šport 
Republike Slovenije obnovi 
trim stezo ob Domu telesne 
kulture na Ravnah. Ta steza, ki 
sta jo leta 1978 zgradili bivša 
Telesnokulturna skupnost 
Ravne in Energija iz železarne 
Ravne, je bila še najbolj 
obiskana v preteklih letih. Stoji 
namreč na zelo ugodni lokaciji 
v neposredni bližini športnega 
parka, OŠ Prežihovega Vo- 
ranca, OŠ Juričevega Drejčka, 
Gimnazije in Srednje strojne in 
kovinarske šole. Obnovljena bo 
bržkone služila tudi aktivnim 
športnikom, kakor tudi za 
rekreacijo odraslih občanov. 
Ministrstvo za šolstvo in šport je 
priskrbelo novo opremo oziro
ma naprave, vsa ostala dela na 
trim stezi pa so opravili s sred
stvi športnega zavoda in 
športne zveze ter seveda s 
pomočjo sponzorjev in dona
torjev. Prenovljeni objekt je v 
petek, 29. septembra predal 
svojemu namenu predsednik 
Športne zveze Ravne - Prevalje 
Jože Šater.a

Ivo Mlakar

JOŽE-SILVA KREUH g
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EMIL SIROVIMA
Če bi danes 27- letnega Emila, ki je pred dnevi praznoval rojstni dan, 
vprašali, ali mu je kaj žal, da se je odločil prav za igranje “pingponga”, 
bi bržkone odgovoril, da nikakor ne. Kar dve desetletji že igra 
namizni tenis pri Fužinarju, odkar ga je oče Ante predal v “roke” nje
govemu prvemu trenerju, že pokojnemu Ludviku Bavčetu, ta pa je

komaj 8-letnega na
dobudneža postavil 
pred zeleno mizo in 
mu dal v roke loparček 
in belo celuloidno 
žogico. Tako se je 
začela športna pot 
Emila Sirovine, ki je 
sprva kazal nagnjenje 
za alpsko smučanje, 
toda kljub nadarjenosti 
raje ostal zvest namiz
nemu tenisu.
Emil je imel to srečo, 
da je dolgo vrsto let 
igral v klubu skupaj z 
Darkom Jamškom, dol
goletnim pionirskim in 
kasneje mladinskim 
reprezentantom bivše 
Jugoslavije. Z njim in 
pozneje v kategoriji 

mladincev skupaj s Samotom Bezjakom je Emil osvajal številna 
odličja. Tako se rad spominja 1. mesta leta 1980 na odprtem prven
stvu Varaždina, kjer je v finalu ugnal prav klubskega soigralca Darka 
Jamška. Ali pa izjemnega uspeha, ki ga je dosegel leto pozneje na 
odprtem pionirskem prvenstvu Zagreba. V finalni igri ga je porazil 
Zoran Primorac, dolgoletni reprezentant Hrvaške in trenutno eden 
najboljših igralcev sveta. Emil je izgubil šele v treh nizih, tesno z 2:1.

Leta 1982 je ekipa pionirjev Fužinarja prvič osvojila naslov 
republiškega prvaka. Igrali so Sirovina, Jamšek in Kotnik, Emilu pa se

%

PREDSTAVLJAMO
KOROŠKE

ŠPORTNIKE
je globoko vtisnil v spomin dogodek, ki ga ne bo pozabil. “Moj takrat
ni trener Ludvik Bavče se je zjokal od veselja, ponosen je bil na nas, 
rad nas je imel. Bil je izredno predan namiznemu tenisu, živel je za ta 
šport, zato, razumljivo ob tem triumfu ni mogel skriti svojih čustev.” 
Še isto leto so bili Fužinarjevi “pingponkaši” drugi na državnem 
prvenstvu, potem ko jih je v finalu premagala ekipa Bagata iz Zadra, 
za katero je seveda igral tudi Primorac.
Kasneje je mlade šampione prevzel trener Roltert Jamšek, s katerim so 
domala tri desetletja povezani številni uspehi ravenskih igralcev in 
igralk namiznega tenisa. Leta 1983 sta Emil Sirovina in Darko Jamšek 
postala pionirska prvaka Slovenije v igri dvojic, tri leta pozneje pa sta 
uspeh ponovila v konkurenci mladincev. Med posamezniki je bil to 
leto, torej 1986, Emil drugi na republiškem prvenstvu in tretji v dvoji
cah, skupaj z Jamškom, na državnem prvenstvu tedanje Jugoslavije. 
Bil je v tistem obdobju med najperspektivnejšimi mladinci in tudi 
večkrat kandidat za reprezentanco.
Danes Emil še vedno igra v članski ekipi Fužinarja, ki nastopa v II. 
slovenski ligi. Pravi, da bo igral tako dolgo, dokler se ne ustvari tako 
uspešna generacija, kot so bili oni. Mladim rad priskoči na pomoč z 
nasveti in upa, da bo ravenski namizni tenis znova zaživel z vso 
vnemo in žel uspehe, kot takrat, ko je bil v klubu še prvi trener Robert 
Jamšek. Njegovo delo in pristop du mladih je Emil, ki mu je bil sicer 
kot igralec vzornik Bojan Pavič, znal vselej ceniti.
In še nekaj velja omeniti ! Emil Sirovina je vnovič dokazal, da šport in 
študij lahko gresta z roko v roki. Kljub aktivnemu igranju je v štirih 
letih diplomiral na fakulteti za strojništvo, v kratkem pa namerava 
končati še magisterij. Čestitamo!
Emil je rojen 5. lo. 1968, stanuje na Ravnah, Ob Suhi 4 a.

Ivo Mlakar

SE ENA A-5 
KOROŠCEV V 

ZDA
WINDS OF CHANCE - prva 
ponovitev ekstremno težke 

tehnike v EL Capitano.
Potem ko sta pred tremi tedni Grega Lačen (AO Črna) in 
Iztok Mihev (AO Ravne) v Devils Towerju (Wyoming) pre
plezala ekstremno težko A-5 smer in jo poimenovala TW 
LIGHT ZONE, sta ta svoj uspeh ponovila in potrdila tudi v

Yosemitskem parku, v steni EL Capitanov. Opravila sta 
namreč prvo ponovitev ekstremno težke 1000 m dolge 
smeri Winds of Change. Po oceni strokovnjakov (ekipe 
reševalcev iz EL Capa) gre za najbolj nevarno in eno 
najtežjih smeri v tej sloviti steni, ki je pisala zgodovino 
ekstremnega novodobnega alpinizma.

Za smer sta porabila šest dni. Ključ smeri je prvi raztežaj, ki 
smeri daje tudi celoten pečat in je ocenjen s čisto A-5 oceno. 
Že najmanjša napaka v tem raztežaju bi pomenila tragičen 
padec. Smer je bila preplezana 1991 leta in je od tega leta 
naprej v njej poizkušalo kar precej navez, a vse brez uspe
ha. Po prvem raztežaju se smer nadaljuje z raztežajem A-4+ 
tremi raztežaji A-4, nato z raztežajem A-5, s tremi raztežaji 
A-3, vmes med navedenimi raztežaji pa je 5 - 6 raztežajev A- 
2. Izstop iz smeri (en raztežaj) pa je potrebno preplezati 
prosto VI + (5.10a)
Grega Lačen in Iztok Mihev ocenjujeta, da njuna smer v 
Devils Towerju v poprečju ni nič lažja od navedene smeri, 
kar je potrditev, da je ta njuna prvenstvena smer realno 
ocenjena ( A 5 ), kar brez dvoma predstavlja lep uspeh 
slovenskega alpinizma.
Uspešni Korošci bodo sedaj še plezali v nekaterih najbolj 
zanimivih plezališčih v ZDA. Domov se vrnejo 15. oktobra.O

Milan Savelli
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Glosirana čma kronika

Turki i
na me

Tudi v črni kroniki se nekatera obdobja ciklično ponav
ljajo. Kaj vpliva na njihovo večjo intenziteto, mi sicer ni 
znano - morda je marsikaj tudi zapisano v zvezdah in bi 
se s tem moral ukvarjati kakšen astrolog - dejstvo osta
ja, da se redno srečujemo s pojava "deja vue" - že vide
no (srecano), ce lahko tako rečem.

V minulih štirinajstih dnevih je 
bilo tako, kot kaže, na vrsti spet 
obdobje narkomanije. Že prvi 
dogodek, ki ga bom omenil, pa 
delno opozarja tudi na to, da so 
naše kazni v zvezi z mamili najbrž 
preblage. Ne zavzemam se sicer 
za uveljavitev najstrožjih prijemov 
(kot je na primer smrtna kazen za 
posedovanje že majhne količine 
mamila v nekaterih azijskih 
državah), vendar bi morali strožje 
kaznovati predvsem tiste, ki 
mamila tihotapijo ali navajajo na 
njih. Samim “mamilašem”, kot 
popularno rečemo, pa bi morali 
predvsem pomagati z vsemi 
možnimi sredstvi. Torej k prvemu 
dogodku.

Konoplja na 
meji

Na mejnem prehodu Holmec se je
za izstop iz naše države dne 22.9. 
prijavil nemški državljan K.R. iz 
Koelna. Pri pregledu vozila so 
cariniki našli 19 sadik indijske 
konoplje in nekaj njenih 
posušenih listov. Seveda so 
odkrite stvari takoj zasegli in sto
rilca prekrška takoj predali sod
niku za prekrške.
In kazen? K.R. je moral za vse 
skupaj plačati dobrih 30.000 tolar
jev, izrečen pa mu je bil tudi 
varstveni ukrep odstranitve tujca 
iz države za obdobje enega leta. 
Vprašanje: dovolj ali premalo?, je 
verjetno tudi tukaj zgolj retorično. 
Še zlasti, še upoštevamo, da smo 
prav te dni v obdobju tako imen
ovanega tedna “Da bi zmogel reči 
ne!”(Mamilom, cigareti, alko
holu...)

"Opojna"
žetev

Prav zanimivo - in morda celo 
povezano s prej omenjeno kon- 
stalacijo zvezd - je, da so policisti 
PP Slovenj Gradce istega dne - 
torej 22.9. dopoldne v Pamečah 
odkrili nasad konoplje, v katerem 
je bilo 85 od 0,5 do 2 metra visok
ih sadik.

“Opojna” žetev policistov je bila 
tokrat še posebej Ixigata, saj so v 
neposredni bližini odkrili gojilca 
razstlin J.L. in B.V. iz Dravograda. 
Vse kaže, da sta že bila namenje
na na “tržnico”, saj sta pri sebi že 
imela okoli 50 gramov vršičkov 
“indijske prijateljice”.

Ampule 
dobile noge

In še tretja - žal resnična - narko
manska zgodba. Dva Mežičana 
S.F. in M.L. sta dne 23.9. (to so 
morali biti zares “opojni dnevi” - 
op. pisca) obiskala prijatelja, ki je 
bil na zdravljenju v Splošni 
bolnišnici Slovenj Gradec. Po 
končanem obisku sta izkoristila 
odsotnost medicinske sestre in iz 
škatle, v kateri je bilo 45 ampul 
narkotika Heptanon, odtujila 15 
polnih ampul.

Dva dni kasneje so policisti pri 
njiju doma opravili hišno preiska
vo. Pri M.L. so našli pripomočke 
za uživanje mamil, pri njegovem 
prijatelju S.F. pa 6 neuporabnih 
ampul. Druge ampule sta že bila 
uporabila.

Hrbtni slog
Tudi v tem obdobju seveda ni 
manjkalo drugih pojavov, 
običajnih za vsakokratno kroniko. 
O njih nekaj več v bolj 
zašpičenem, glosiranem delu. V 
tem resnejšem pa le še toliko: 
tokrat - žal - spet ni šlo brez 
ekološke škode. Dne 22.9. 
dopoldne so občani v potoku 
Sredenšnica na območju Slovenj 
Gradca opazili večje število 
mrtvih postrvi. Preiskava je 
pokazala, da je bilo mrtvih okoli 
600 rib.
Vse kaže, da je ekološko katastro- 
fo povzročilo Komunalno podjet
je Slovenj Gradec, ki je iz komu

nalnega odlagališča v potok 
spustilo onesnaženo vodo. Po 
prvih ugotovitvah znaša škoda 
kar okoli milijona tolarjev. Vendar 
pa pri takšnih in podobnih 
nesrečah ni toliko pomembna 
višina gmotne škode. Huje je, da 
je moralo poginiti toliko nič krivih 
in nič hudega slutečih rib, ki jih 
bo v potoku le težko nadomestiti.

Turki odhajajo
bili so časi - na vso srečo so že 
zdavnaj minili - ko je vzklik “Turki 
prihajajo!” pri naših prednikih 
povzročil kurjo kožo in jim dvig
nil vse lase pokonci. Sodeč po 
dejanju H.M. in M.K. iz Maribora, 
bi zdaj lahko zavpili “Turki odha
jajo!”

Omenjena tička sta namreč 
utemeljeno osumljena kaznivega 
dejanja prepovedanega prehoda 
čez državno mejo. V kraju Brezni 
vrh naj bi bila namreč v noči na 
22.9. preko meje v Avstrijo pre
peljala 6 turških državljanov in pri 
tem zaslužila 100 nemških mark. 
“Meja je zelena, gozd šumi, marke 
so zelene, denar šelesti, pa se 
nama ni zdelo nič protizakonite
ga, če sva turškim turistom neko
liko razkazala čudovito in 
neokrnjeno naravo blizu avstri
jske meje. In ker je meja pač v 
naravi ni zarisana, sva morda 
nehote zašla tudi k našim severn
im sosedom. Mar je to kaznivo, če 
gremo s Turki?”, se bojda mislita 
pred kadijo zagovarjati nesojena 
“turistična vodiča” ali janičarja, kot 
se je včasih reklo tistim, ki so 
služili Turkom.

Zatajil (jo) je
So nekateri, ki si stvari zares znajo 
izposojati na dolgi rok, kot 
običajno rečemo. Mednje sodi 
tudi V.Š. iz Velenja, ki je utemel
jeno osumljen kaznivega dejanja 
zatajitve. Že v mesecu juliju naj bi 
si namreč pri V.N. na Ravnah na 
Koroškem sposodil motorno kolo 
Kawasaki, da bi se z njim odpeljal 
v Celje. Velenjčan pa motorja vse 
do 27.9. ni pripeljal nazaj.

Še več: lastnica je po tem datumu 
v enem izmed časopisov v malih 
oglasih zasledila, da V.Š. njeno 
motorno kolo prodaja.

“Ni mi povsem jasno, koga ali kaj 
je V.Š. pravzaprav zatajil?”, se 
sprašuje moj prijatelj “bifedžija” 
Miran. “Motorja zagotovo ne, saj 
ga je ponudil v prodajo. Matere 
tudi ne, saj ni Ivan Cankar... 
Zatorej je - takšno bi bilo povsem 
logično sklepanje mojega brihtne
ga Reneja - lahko zatajil le pravo 
lastnico motorja. In to mu je 
najbrž tudi najbolj zamerila in ga 
je prijavila policiji. Moj Rene že 
dobro ve, kaj pomeni zatajiti 
žensko. Kot pravi Francoz je to 
storil le enkrat. Zdržal je samo do 
prve injekcije penicilina, potem je 
zdravniku skrušen priznal, da 
vendarle nima kile, ampak... No 
ja, o tem ne pripoveduje rad. 
Postal pa je previdnejši, od tedaj 
si veliko pogosteje kot žensko 
raje privošči - kot pravi Francoz - 
dunajski zrezek s pomfrijem in 
fižolovo solato z bučnim oljem. Je 
pač že nekoliko v letih in se boji 
tudi zvite vrvi,” sklene svoje misli 
prijatelj “bifedžija” Miran.

Barčica
Kratko policijsko poročilo: “V 
obdobju od dne 15 9. do 30.9. je 
neznani storilec v gozdu M.R. iz 
Podvelke in M.P. iz Ljubljane 
posekal okoli 8 kubičnih metrov 
smrekovih debel, jih očistil in 
odtujil. Nastala gmotna škoda 
znaša okoli 50.000 tolarjev.

Kratko navodilo policistom: 
dobro opazujte okolico. Če si kdo 
“teše barčico”, takoj preverite, kje 
je dobil les zanjo. Ob tem je treba 
upoštevati navodilo iz znane 
slovenske narodne pesmi: “Le 
sekaj, sekaj smrečico, da si boš 
stesal barčico...”□

TJ.
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1.10. ob 14.15 se je na regionalni cesti zunaj naselja Sele zgodila huda prometna nezgoda zaradi vožnje z 
neprimerno hitrostjo. V njej je voznik motornega kolesa M.P. iz Velenja izgubil življenje.

Motorist je vozil iz Slovenj Gradca proti Kotljam. Zaradi neprimerne hitrosti je motorno kolo v desnem ovinku 
zdrsnilo in drselo po desnem boku na nasprotni vozni pas, po katerem je tedaj pripeljal voznik osebnega avto
mobila M.G. z Raven na Koroškem. Prišlo je do trčenja, v katerem je motorist umrl, sopotnica v osebnem avto
mobilu pa se je lažje poškodovala.
Gmotna škoda na obeh vozilih znaša skupaj okoli 600.000 tolarjev. Foto: arhiv UNZ Slovenj Grader

lEflflflG-lampret *
d.o.o.

POOBLAŠČENI TRGOVEC 
ZA VOZILA SEAT

Trgovsko podjetje

trgovina

HITER
IN VARČEN

- najcenjša 
družinska limuzina

1,9 IDI GLX za
31.403 DEM

servis
«
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V okviru slovenskega ekoloSkega 
gibanja je bila junija letos konsti
tuirana Sekcija za ekološki tur
izem.
Sekcija bo tesno sodelovala s 
Turistično zvezo Slovenije in 
regionalnimi sekcijami na 
območju republike. V programu 
je tudi vzpostavitev koordinacije z 
upravnimi organi kakor tudi z 
združenji ter z vsemi, ki imajo 
namen in željo, da za našo deželo 
opredelimo tiste aktivnosti, ki 
prinašajo srečo, osebno zadovoljst
vo, sožitje in blagostanje za sloven
ski narod.
Te aktivnosti pa nas zavezujejo, da 
naše naravne danosti, kot so 
prirodne lepote krajev, biopoten- 
cial v Fauni in flori, čist zrak in 
vode, primerno ovrednostimo in 
ponudimo v prid pozitivnih reak- 
cijskih možnosti tistim, ki so za te 
danosti prikrajšani. Potrebno bo 
tudi pravilno in uspešno izrabiti 
pridobljeno znanje naroda, bodisi 
v gostoljubju, kulinariki, domačih 
napitkih in postrežbi, vendar le do 
tiste mere, da bo ta poseg v tur
izem kontunuiran, do narave pri
jazen in brez predhodnih 
ekoloških obremenitev.
Namen prispevka je, da osvestimo 
in spremenimo miselnost v mar
sikaterem, ki je na takem položaju, 
da lahko s svojim ravnanjem 
odločilno vpliva na zasuk 
zatečenega stanja, bodisi v struktu
rah politike, gospodarstva ali šolst
va. Na tak način lahko odgovorna 
in pravilno usmerimo naša izho
dišča in te kot razvojna jedra 
pripeljemo do tiste zavidljive 
točke, ki ji pravimo optimum do 
narave in človeka do sočloveka. 
Tudi medicinske raziskave pri 
živalih nazorno dokazujejo, da 
potrebuje vsak individum mini
mum razsežnosti prostora kot živ- 
Ijenski biotop. Če se ta minimum 
okrne, žival pogine ali pa nastopi 
kanibalizem. Zato veliko vrst živali 
svoj minimum trajno markira na 
različne načine; če se znotraj tega 
prostora pojavi tujek, nastopi boj 
za preživetje.
V zadnjem času se bolezni kot je

ekohonder pridružuje nova oblika 
obolenja zaradi onesnaženosti 
okolja. To je pojav, ko psiha zaradi 
stalne in prevelike onesnaženosti 
zboli. Pojav te bolezni se iz leta v 
leto povečuje, to pa je še razlog 
več za uvajanje ekoturizma 
V svetovnem merilu je danes tu
rizem najmočnejša gospodarska 
panoga, saj zaposluje preko 100 
milijonov ljudi, njegov letni 
promet pa znaša okoli 250 milijard 
dolarjev.
Zagotovo lahko trdimo, da je 
načrtno uvajanje ekoturizma na 
naše območje zadetek v polno, 
tudi dolgoročno brez večjih 
posledic na okolje in hkrati spod
buda za razvoj ostalih gospo
darskih panog brez občutnih 
proizvodnih stresov.
Če bomo našo usmerjenost za 
gospodarstvo v regiji zlili s 
tisočletno tradicijo pridobljenih 
izkušenj v proizvodnji, marljivosti, 
poštenosti in gostoljubnosti naših 
ljudi, je to garant za uspeh.
Vzpon razvoja lahko pričakujemo 
v gospodarstvu na naslednjih štirih 
strateških področjih, ki so sestavni 
del naših naravnih danosti iz 
preteklosti:
A Navada, da so Korošci gos
toljubni, še ni izumrla. Izrabimo jo 
v turistične namene z dvojno 
koristjo; za direktno trženje 
domačih dobrot iz kmečke kuhin
je (regionalne jedi in napitki) in 
izrabo stacionarnih bivalnih 
možnosti za prilive gostov v naše 
kraje.
A Bogastvo in lepote naše krajine 
sta zaradi pestre pokritosti z goz
dovi izjemni. V preteklosti, ko se je 
posekan les še plovil po rekah, je 
bila zaradi njegove kakovosti pri 
vseh porabnikih “roba” CARINTIS 
iskana, kar je pomenilo najvišji 
razred blagovne kvalitete in hkrati 
tudi prestižno ceno.

Kakovost noriškega jekla je 
slovela že v času trojanskih vojn. 
Ta sloves moramo ponovno utrditi 
s finalizacijo proizvedenega jekla v 
manjših obrtniških delavnicah, saj 
so pridobljene izkušnje in znanje 
še vedno žive med našimi jeklarji

in kovači.
& Ostaja še izkoriščanje naravnih 
danosti: rudnine, kamen, pesek, 
prometna lega, trgovina in obrt, 
finančne, računalniške storitve, 
svetovanja, zdravstvo, umetnost 
itd., vendar le v obsegu, da ohrani
mo čisto okolje in da ne 
iznakažemo lepot kraja, ki smo jih 
ob naselitvi podedovali.
Iz teh strateških področij bi bila 
razvojna strategija sledeča: 
Turizem bi moral v regiji postati 
jedro gospodarskega razvoja, z 
največjim številom posredno ali 
neposredno zaposlenih ter 
najvišjim letnim dohodkom glede 
na strukturo panog v ostalih vejah 
gospodarstva.
Turizma, lepot kraja, kulinarike, 
kmetijske proizvodnje in gos
toljubnosti ljudi ni mogoče 
ločevati. Če hočemo, da bo gost 
odprl svoje srce in denarnico, mu 
moramo nuditi več, drugačen tu
rizem, programirano načrtovan, ki 
bo gosta osrečil, da se bo rad 
ponovno vračal, tudi s svojimi 
znanci.
Cilj turizma pri nas je uvajanje 
mehkega ekoturizma. Z maximu- 
mom dvakratnega števila gostov v 
času glavne sezone, kot je prebi
valstva, tako da se bivalne 

j kapacitete glede na prisotno 
poselitvenost podvoji, 

j V okviru opredeljene politike,
! zborničnega sistema, finančnih 

institucij itd. je potrebno glede na 
program zainteresiranim nuditi 
ustrezna kreditna finančna sredst
va in ljudi zainteresirati in izobrazi
ti do tiste stopnje, kot je to pri 
naših sosedih, da bodo znali 

j pripeljati goste v našo prelepo 
| okolje.

V kmetijski proizvodnji moramo 
ljudem iztrgati miselnost “se ne 
izplača pridelovati". Dobrine je 
potrebno direktno brez posredni-

j ka preko kuhinje nuditi gostom, 
pa se bo še kako izplačalo pridelo- 

| vati. Zato je potrebno prirejo mesa, 
poljščin in napitkov akumulirati za 
glavno sezono v malih obratih na 
domu ali pri sosedu.
V regiji trajno letno prirašča v goz-

dovih stosedemdesettisoč kubikov 
kvalitetnega lesa. To je dokapital
izirana glavnica, ki jo moramo 
oplemenititi z najvišjo obrestno 
mero, ne da bi pri tem načeli 
glavnico tega neusahljivega kapita
la. Povedano drugače: posekan 
letni prirastek lesa na koroškem 
območju ni zrasel zato, da ga 
pametnejši zunaj naših meja s 
finalizacijo visoko ovrednotijo, 
nam pa namesto polnih žepov 
cvenka ostaja drobiž.
Zadovoljni v predelavi lesa bomo 
lahko šele takrat, ko bo 30 
kubičnih metrov ekskluzivnih 
proizvodov iz domačega lesa 
zadostovalo za ktije stroškov 
enega delovnega mesta.
Druga plat je razmetavanje lesnih 
ostankov kot nebodigatreba 
surovine. Ti ostanki kot biomasa 
(skoblaci, sekanci, žagovina, 
vejevina, lubje, iglice, koreničnik 
itd.) se lahko s pravilnim tehno
loškim postopkom organiziranim 
sistemom zbiranja spet pretvorijo v 
uporabno vrednost. To pa pred
stavlja v celoti ponovno 30% več 
lesne tvorine za predelavo. 
Navedenim nosilnim gospodarskim 
jedrom na Koroškem bi sledile 
spremljajoče dejavnosti z največjim 
zaposlitvenim potencialom. V teh 
dejavnostih bi bilo možno zadržati 
Ridi naše domače izkušnje in znanje, 
ki odhaja v razvitejše centre ali pa 
zaradi preozkosti domačih 
usmeritev ne more najti doma 
kruha. Da navedem samo nekaj 
najpomembnejših: obrt, trgovina, 
promet, prevozništvo, izobraževan
je, svetovanje, zdravstvo, 
računalništvo, umetnost in ostale 
storitve.
V prispevku je namenoma obrav
navana celotna gospodarska 
dejavnost, saj turizma ne moremo 
ločeno programirati. Le kot ses
tavni del celotnega sistema lahko 
ozeleni, živi in daje pozitivne 
učinke v prid in srečo gostom in 
domačinom. Hkrati bi navedena 
usmeritev skoraj v celoti odpravila 
nezaposlenost na območju, saj bi s 
tem nudili delo celotni strukturi 
aktivnega prebivalstva na 
Koroškem z naslednjo 
zaposlitveno bilanco:

Turizem in kmetijstvo 25% 
gozdarstvo in finalizacija 
lesa 12%
železarstvo in kovinska 
predelava 8% 
spremljajoča dejavnost 55%

Predsednik slovenske sekcije z;i 
ekološki turizem 
di\ Fntnc Pečnik
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Dazvedrilo
CltADlSCH. ODPADNIK OD KRŠČAN

SKE VERE
SANITETNI
MATERIAL

ANTIČNO
RAČUNALO

STADION V 
BUDMPEŠTI

TONE
LAPAJNE

ČUTILA ZA 
SLUH

GOROVJE V 
BOLGARUI

STAREJŠA 
SLOV. RADI

JSKA
NAPOVEDO

VALKA

SLOVENSKA 
SLIKARKA IN 

ILUSTRA
TORKA

SRBSKO 
MOŠKO ME

.*ÌC<XTi«|m l «i

MALA PUS
TOLOV
ŠČINA

SLOV.
SKLADATEU 
IN PIANIST

sfllilisteoKi
POVEZANA 
OM CATENA 

SLAMA

IZBRANA
DRUŽBA

SKANDINAV.
DROBIŽ

MESTO V 
ČRNI GORI

AVTOR
KRIŽANKE:
F. NOVAK

GLAVNO
MESTO

BAHREINA

IME AM. 
PLESALKE 
DUNCAN

MEJNA 
REKA MED 
NEMČIJO IN 

POUSKO

SAMEC
PERUTNINE

JAPONSKO
VELEMESTO SPODNJI

Da NOGE
POKRAJINA

V VIETNAMU
VELIKI

GRŠKI OTOK

STOLP PRI 
DŽAMIJI

MORSKA OŽINA NA 
MALAKI

RM.
BOGINJA

PLODNOSTI
DEČEK S ČUDEŽNO 

SVETILKO
ŠTEFAN

MODRINJAK

OTOK PRI
SARDINIJI

TROPSKA
PAPIGA

NEKD. 
SLOV. TELO
VADEC. TINE

TERME PRI 
PADOVI

PLANTAŽA

FILOZOF IZ 
MILETA

GESLO.
VODILO

TONE
ANDERLIČ

VRH NA 
POHORJU

ČASTILEC
GOLOTE,
NUDIST

INDONEZ.
KRAŠENJE

TKANIN
ŠOPEK

OTOK V 
KVARNERU

DVOJICA

MART
OGEN

KRATICA ZA 
NEZNANCA

VRSTA
UGANKE

GRADBENI
MATERIAL

IVAN
TAVČAR

STANKO 
CAJN KAR

SLOV.
SKLADATELJ.

BLAŽ
JUŽNO

AMERIŠKA
KUKAVICA

SLOV.
SLIKAR.
LOJZE

IME HRVAŠKEGA 
PISATEUA KOVAČIČA

VREDNOST
NI PAPIR

VLADARSKI
NAZIV

GRŠKA
ČRKA

Ni kriv
Mati vpraSa Mihca:
- Mihec, kako to, c/a imaš tako 
umazane nohte?
- Ne vem, mami, le po vratu 
sem se popraskal, odgovori 
Mihec.

V šoli
Učitelj:
- Mi lahko razložite, zakaj 
mravlje tako delajo
- Ker imajo slabe sindikate, se 
odreže Jurček.

Umazanija
Učiteljica:
- Ali veš, Tonček, da lahko 
uganem, kaj si jedel za kosilo?
- Ne verjamem, odvrne Tonček.
- Špinačo z jajcem.
- Ne, to smo jedli včeraj, odvrne 
Tonček zares zmagoslavno.

Po želji
Janko pride v dogerijo in pravi 
prodajalki:
- Rad bi milo?
- Toaletno?
• Ne, imel ga bom pravzaprav 
za obraz...

- Zakaj pa tako poredko prideš k nam, teta Rezi?

Kakovost
Ostarelega Poldeta vprašajo pri 
zdravniku:
- Kako ste zadovoljni s slušnim 
aparatom, ki vam ga je 
zdravnik predpisal?
- Odličen je, odkar ga nosim, 
sem že petič spremenil 
oporoko.

Neodgovornost
Marjana vpraša prijatelj:
- Ste v vašem podjetju že dobili 
plačo?
- Ne, pa .še zlepa je menda ne 
bomo.
- Kaj pa regres?
- Pozabimo lahko nanj.
- Ja, kako pa potem še sploh 
živiš?
- Za to pa naše podjetje ne 
odgovarja.

Dokaz
Janez pride domov malo oka
jen in pravi ženi:
Ali veš, da te alkohol lepša? 
Mene?
Pa saj veš da ne pijem.
Ti ne. jaz pa... Z.Š.
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Objave

saMtfl ©siL&sa
UGODNO prodam opremo za butično trgovino - cevno žični 
sistem in tri steklene vitrine (za 30 m2 površine).
©063 33-423 zvečer.
KUPIM otroški avtosedež.
©37-046.
PRODAM zastavo 128,1. 89, prevoženih 35.000 km. Cena po 
dogovoru.
© 22-081
UGODNO prodam kombiniran voziček Inglesina, star 6 
mesecev.
© 38 169

ŠTIPENDIJA ?
Študentkam in študentom

članom Študentskega servisa v Mariboru
bomo podelili

štipendije
za študij na Univerzi v Mariboru in Ljubljani.

ponujamo:
• nadpovprečno štipendijo
. možnost dodatnega strokovnega izpopolnjevanja doma in v tujini 
. pomoč pri do- in podiplomskem izobraževanju

Pisne prošnje sprejemamo do 27. oktobra 1995.
0 rezultatih razpisa bomo obvestili vse kandidate v 45. dneh od dneva objave.

Prošnje naj vsebujejo:

kratek življenjepis 
stalni naslov 
naslov v času študija

• potrdilo o vpisu v študijsko leto '95/96 
. številko izkaznice Študentskega 

servisa v Mariboru

koliko:
potrebujete:

ZMANJKALO 
DENARJA ?
posodimo vam ga !
15.000 SIT
člansko izkaznico 
2 čeka staršev, prijateljev 
izpolnjeno vlogo 
študentski servis maribor 
s podružnicami

-S5
študentski servis 
maribor

Gregorčičeva 23-25 
tel.: (062) 29-491 

(062)223-268 
lax: (062)227-764

[pcilo QZàwoaa
Koroška c. 6 

tel./fax: 22

Borza dela

OBJAVA 
POTREB 

PO DELAVCIH
Republiškega zavoda za zaposlovanje - 

območna enota Velenje

POMOŽNI GRADBENI DELAVEC, za leto dni, rok prijave 
16. 10. 1995
DRILLING d.o.o., Otiški Vrh 172

ADMINISTRATIVNI SODELAVEC, ekonomski tehnik, za 
leto dni, rok prijave 16, 10, 1995.
REPUBLIŠKA CARINSKA UPRAVA, Otiški Vrh 25.

KOMUNALNI DELAVEC II, šest mesecev delovnih izkušenj, 
tri mesece poskusno delo, rok prijave 16. 10. 1995. 
KOMUNALNO PODJETJE PREVALJE, Trg 36.

POMOŽNA KOVINSKA DELA - ključavničar, kandidat iz 
okolice Mislinje, za tri mesece, rok prijave 16. 10. 1995.
KITEK Bojan - ključavničarstvo, Srednji Dolič 63/a

PROIZVODNI DELAVEC, za nedoločen čas - ženska, rok pri
jave 16. 10. 1995.
DURAL Slovenj Gradec, Šmartno pri Slovenj Gradcu 255

FINALIZACIJA PU IZDELKOV, dva meseca poskusno delo, 
za nedoločen čas, delo na tri smene, rok prijave 16. 10. 1995. 
PENATEX d.o.o., Celjska 45, Slovenj Gradec

ŠIVILJA, dve leti delovnih izkušenj, za nedoločen čas, rok pri
jave: 16.10. 1995.
SAJA d.o.o., Podgorje 12

KOMERCIALIST, ekonomski tehnik, leto dni delovnih 
izkušenj, rok prijave: 16. 10. 1995.
ŠOL d.o.o., Partizanska pot 11, Slovenj Gradec

PLESALKA, status umetnice, nočno delo, zaposlitev je predvide
na za tujko, rok prijave: 23. 10. 1995.
KOMPAS HOTELI Slovenj Gradec, Glavni trg 43.

REFERENT V ZEMLJIŠKI KNJIGI, pravnik ali višji upravni 
delavec, let dni delovnih izkušenj, rok prijave: 16. 10. 1995.
RS - OKROŽNO IN OKRAJNO SODIŠČE V SLOVENJ 
GRADCU.
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tel.: (0602) 83-641, 83-652, fax: 0602 83-997

VELEPRODAJA
trgovcem in gostincem iz skladišča v Slovenj Gradcu 

tel.: 0602 42-551, 42-553; fax: 0602 42-214
prehrambeni izdelki, čistila, pralni praški, galanterija, alkoholne in brezalkoholne pijače

MALOPRODAJA
v lastnih poslovalnicah

samopostrežni trgovini, diskont in bife v Dravogradu; samopostrežna trgovina v Slovenj
Gradcu; samopostrežna trgovina v Topolšici

2A KUPCE NAČRTUJEMO MESEČNE PRODAJNE AKCIJE
OD TOD - Za Vas, Vsak Dan - POVSOD

I©JKM

PRODAJNI PROGRAM NOTRANJIH VRAT:
PODBOJI
- z nadsvetlobo ali brez
- gladki ali stilni
- globine podbojev: 10,12.15,22 in 28 cm
- za suho montažo vam ponujamo tudi slepe podboje
- vratna krila so standardnih širin, polna ali z izrezom za steklo
- vsa notranja vratna krila lahko dobite tudi v drsni izvedbi
- furnirana vratna krila in podboji so lahko v lakirani ali luženi 

izvedbi

za vse izdelke ponujamo

UGODNE CENE, OBROČNO ODPLAČEVANJE, PREVOZ, SUHO 
MONTAŽO, GARANCIJO in SERVIS

GLADKA VRATA
- hrast, mahagoni
- belo pleskana

VRATA -STIL'
- hrast

IN 'KLASIK*

^ JELOVICA
lesna Industrija, Kidričeva 58, 64220 ŠKOFJA LOKA 

tel.:(064)61-30, laks:634-261

Ravne na Koroškem, Čečovje 5, s 0602 20 175



fifiJMZJC možne cene
m KRC

O 20% popu/l ob gotorin/kem plačilu 
O trimo/eòno obročno odplačilo brez popu/la 
O petmc/ečno obročno odplačilo z 12% lik/no obre/ino mero

rvn lft 600-

m)K<
OPREMA
T*v<irn« •blazini«n«ga pahlltva 
»2M0 Slavan| Oraàm<, A* gradom 4 
TaMan (0*02) 42 051; »olafalci 42 IM

■
C- - • ' v ■.

m)Ki
OPREMA

SLOVENJ GRADEC 
Stari trg 304 
0602 44 185, 41 144

NOVO MESTO 
Regerške košenice 65a 
068 21 674

ti novn oPRcmn - flOYCni GRADEC

s©»«
Trg 4. julija 43 
Dravograd 
Telefon: 84 - 739

Glavni trg 29 
Slovenj Gradec
Telefon: 42 - 861

VELIKA PONUDBA ZLATEGA IN 
SREBRNEGA NAKITA
MENJALNICA

P0 VAŠI ŽELJI PRIPRAVIMO DARILA,
PRIMERNA ZA VSAKO PRILOŽNOST

vabi vas in vaše prijatelje na ogled razstave slikarskih 
del, ki so nastala na slikarskem srečanju '95 pri Matjažu

v Podpeci.

Razstava je na ogled v galeriji PRIZMA 
Glavni trg 29, Slovenj Gradec.

RAZSTAVLJAJO:
Brezočnik Stojan 
Bricman Jure 
Fužir Leander 
Grošelj Andrej 
Hajnc Miro 
Hergold Peter 
Jerič Rado

Kumprej Benjamin 
Ogrinc Zoran 
Predikaka Anita 
Prodnik Miran 
Popič Luka 
Unkovič Milan 
Vogrin Oto


